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Vážení spoluobčané,
rok 2018 nám připomíná vý-
znamnou událost našich novo-

dobých dějin, která se prolíná celospo-
lečenským životem na všech úrovních, 
a to vznik Československé republiky. 
Také Město Morkovice – Slížany, jeho 
organizace a spolky, stejně jako další 
spolupracující instituce vzpomenou toto 
významné výročí. V souvislosti s jeho 
oslavami je připraven projekt, jehož sou-
částí budou různé akce. Můžete se těšit 
na den otevřených dveří v Základní škole 
Morkovice, kde žáci představí svým spo-
lužákům a hostům témata prvorepubli-
kových událostí, dále bude probíhat na 
zámku v Morkovicích výstava dobových 
uniforem a historických materiálů. Sou-
částí oslav bude i promítání v letním kině 
nebo program v Košíkářském muzeu 
zakončený ohňostrojem. Vyvrcholením 
oslav bude slavnostní kladení věnců u 
památníku obětem světových válek za 
doprovodu vojáků v dobových unifor-
mách z období 1. světové války. 

Vážení občané, věřím, že připravené 
akce Vás obohatí o nové informace z naší 
historie a v neposlední řadě poskytnou 
zábavu a pobavení. Těším se na setkání 
s Vámi.

Město Morkovice-Slížany se nejen 
připravuje na připomínky historických 
výročí, ale samozřejmě chystá i stavební 

projekty na příští roky. O některých jsme 
již psali. Především jde o rekonstrukci 
komunikace na ulice Kolaříkova včetně 
obou uliček spojenou s obnovou veřej-
ného osvětlení, veřejné zeleně a části sítě 
nízkého napětí. U tohoto projektu řešíme 
poslední vážnější problém, kterým je 
odvádění dešťových vod. Nyní více než 
polovina deště zasakuje na krajnicích. 
Kdybychom nově chtěli všechnu vodu 
odvádět přes kanalizaci, hrozilo by její 
zahlcení. Musíme proto připravit takové 
řešení, aby k přetížení kanalizace nemoh-
lo docházet. Předpokládané náklady pro 
město jsou 15 mil. Kč. Je již dohodnu-
té, že ještě výrazně větší částku bude 
do opravy této komunikace investovat 
Zlínský kraj.

Srážkových vod, i když z jiné strany, 
se týká i projekt využití dešťových vod 
ze střech školy, školky, tribuny a spor-
tovní haly. Začaly práce na projektové 
dokumentaci k zachycení těchto vod do 
podzemních nádrží a jejich následné vy-
užití k zavlažování hřiště a k doplňování 
rybníka Ovčáček. Odhad nákladů se blíží 
10 mil. Kč, z toho dotace by byla asi 8,5 
mil. Kč. Předpokládaný termín stavby je 
počátek roku 2019.

Další připravený projekt je 14 bytů 
pro seniorské bydlení v prostoru pod 
letním kinem. Na tento projekt je vyda-
né stavební povolení a hledáme vhodný 
typ dotace. Velmi pravděpodobně bude 

příjem žádostí o tyto dotace na podzim 
letošního roku a my již nyní děláme vše 
pro to, aby město dotaci získalo. Odha-
dované náklady jsou 29 mil. Kč, z toho 
dotace 8,4 mil. Kč a zbývající část by byla 
pokryta z rozpočtu města a z úvěru, který 
by se splácel z vybraného nájemného.

Ještě jeden připravovaný projekt je 
třeba podrobněji zmínit. Jde o vybudo-
vání optické sítě dostupné pro všechny 
občany města. V této síti by bylo možné 
nejen vysokorychlostní připojení k inter-
netu, ale i příjem kvalitního televizního 
signálu a další služby. Hodnota tohoto 
projektu je asi 13 mil. Kč, v tuto chvíli 
se zdá nejvýhodnější projekt uskutečnit 
prostřednictvím technický služeb, finan-
covat z úvěru a úvěr splácet z příjmů za 
poskytované služby. Není ale třeba obá-
vat se vysokých cen za připojení, město 
tento projekt připravuje pro své občany a 
cena se tomu musí přizpůsobit. Posouze-
ní a případné schválení tohoto projektu 
bude na zastupitelích.

Dále se pracuje na dokumentaci 
rekonstrukce ulice Nová (komunikace, 
chodníky), ve spolupráci s energetiky na 
kabelizaci elektrického vedení na Náměs-
tí a v ulici Cimburk, dokončují se úpra-
vy projektů na rekonstrukci Slížanské 
přehrady a Ovčáčku, připravuje se nový 
sběrný dvůr v prostoru býv. komunálu, 
rekonstrukce WC a učeben v základní 
škole a řada dalších menších projektů.

Slovo starosty
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Zápis ze zasedání Zastupitelstva města Morkovice-Slížany 
č. 22, konaného dne 7. 3. 2018 v 18.00 hod v zasedací místnosti 

Agrodružstva Morkovice

I. Při zahájení bylo přítomno 10 členů 
městského zastupitelstva

II. Projednávání programu

Omluveny:  Mgr. Albrechtová, Mgr. Barnetová, Ing. Horáková, E. 
Lejsalová, Š. Vojtušová 
Zápis ze zasedání zastupitelstva města č. 21 byl schválen.
Návrhová komise: P. Jablunka, Vl. Štětina
Ověřovatelé zápisu: I. Handlová,  M. Koutňák 

Program:  1. Zpráva o plnění usnesení
 2. Zpráva o činnosti rady
 3. Zpráva Policie ČR o bezpečnostní situaci za rok 2017
 ve městě Morkovice-Slížany
 4. Dotace organizacím
 5. Majetkoprávní úkony
 6. Rozpočtové opatření č. 1
 7. Převod leasingové smlouvy
 8. Cena města

Program byl schválen jednomyslně.

1. Zpráva o plnění usnesení
- Byl předán peněžitý dar ve výši 106 500,- Kč .
- Byla podepsaná kupní smlouva na ideální 1/6 pozemku p.č. 312 
v k.ú. Morkovice 
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o 
plnění usnesení.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
2. Zpráva o činnosti rady města od 1.12.2017 do 20.2.2018
Zápisy z jednání rady jsou zasílány členům zastupitelstva a také jsou 
zveřejněny na stránkách města.
M. Koutňák – Jak to dopadlo s mobilním rozhlasem? 
Mgr. Horák – Nevyjádřil se nikdo, takže jsme to odložili.
M. Koutňák – Jak to vypadá s výběrovým řízením na funkci tajemníka?
Mgr. Horák – Výběrové řízení probíhá. V pondělí skončila lhůta pro 
podávání přihlášek do výběrového řízení. Teď řešíme
s krajským úřadem nějaké jejich výhrady k textu výzvy, takže je prav-
děpodobné, že se bude výzva opakovat.
P. Jablunka – Nenašel jsem na internetu rozpočtové opatření č. 9 z rady 
z prosince 2017. Není tam na něho žádný odkaz.
Mgr. Horák -  Prověříme to.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí zprávu o 
činnosti rady města za období od 1.12.2017 do 20.2.2018.
Hlasování:  Schváleno jednomyslně.
3. Zpráva Policie ČR o bezpečnostní situaci za rok 2017 ve městě 
Morkovice-Slížany – příloha č. 2018-22/1,
Vedoucí  OO Policie ČR npor. Ing. Zdeněk Štelc
V Morkovicích se ročně počet trestných činů pohybuje kolem třiceti a 
počet přestupků mezi 160 až 170. Nejvíce nás trápí personální situace. 
Pokud budete vědět o někom, kdo by měl zájem o práci u policie, tak 
ho můžete poslat za mnou nebo se může obrátit na linku 158. Nábory 
k policii jsou rozběhnuté na plné obrátky. Od ledna 2018 je v platnosti 
náborový příspěvek, který ve Zlínském kraji činí 75 tisíc Kč a je pod-
míněný odpracováním 5 let u policie.
J. Jablunka – Chtěl bych se zeptat na čtyři usmrcení z nedbalosti. O 
co se jednalo?
npor. Ing. Štelc – Nejedná se o žádné vraždy, ale o všechna náhlá úmrtí 
mimo zdravotnická zařízení. Dříve se tato úmrtí neřešila jako trestný 
čin, ale po aféře manželů Stodolových došlo ke změně.

Návrh usnesení: Zastupitelstvo města bere na vědomí Zprávu Policie 
ČR o bezpečnostní situaci za rok 2017 ve městě Morkovice-Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
4. Dotace organizacím – příloha č. 2018-22/2
J. Vinklárek – V  prosinci loňského roku jsme schválili rozpočet, ve 
kterém byla položka dotace organizacím ve výši 1,6 mil. 
Kč. Sešly se žádosti o dotace v celkové výši 2 016 476,- Kč. Dotace se 
tedy musely nějakým způsobem pokrátit. Rada udělala 
návrh, který předala finančnímu výboru a ten provedl nějaké úpravy. 
Finální verze je předložená zde.
Mgr. Horák – Zastupitelstvo schvaluje dotace nad 50 tisíc Kč. Pokud 
budou schváleny, tak budou radě předloženy ke schválení 
i dotace do 50 tisíc Kč.
M. Koutňák – Všiml jsem si, že je tam čtyřikrát nějaká dotace pro 
Charitu. Co je to za Charity?
Mgr. Pešáková – Charita (Osobní asistence) – jedná se o pomoc ne-
mocným (zejména o sobotách a nedělích)
Charita (Centrum plus) – má na starosti protidrogovou prevenci.
Charita (Sociální poradna) – jedná se o poskytování poradenství 
v případě výživného nebo zadlužení atd. Občany z Morkovic je dost 
využívaná.
Mgr. Horák – Jedná se vlastně o jedinou organizaci, ale tři činnosti.
Mgr. Pešáková – Upozornili jsme je, aby si příště podali jednu žádost.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje poskytnutí dotací a 
uzavření veřejnoprávních smluv o jejich poskytnutí:

FC Morkovice, z.s. 600 000,00 Kč

Pečovatelská služba Kroměříž 130 000,00 Kč

PS Cantus Morkovice 100 000,00 Kč

SDH Morkovice 240 000,00 Kč

TJ Sokol Morkovice 200 000,00 Kč 

Hlasování: Schváleno jednomyslně.
5. Majetkoprávní úkony
a) Prodej a koupě pozemků na ul. Nádražní (autobusová zastávka, 
chodník)
MH - Komu pozemky patřily, než je koupili Soviárovi? Je tam par-
koviště.
Mgr. Horák – Vlastnili je Valouchovi, kteří je prodali p. Dolákovi a ten 
je prodal manželům Soviárovým.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje koupi pozemků p.č. 
1512/15 a 1515/2 v k.ú. Morkovice  za 20 Kč/m2.
Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemků p.č. 1513/2 a 1514/4 .
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
b) Prodej pozemku p.č. 1814/99 v  k.ú. Morkovice – lokalita Záhu-
menice
V lokalitě Záhumenice proběhly prodeje za 200 Kč/m2, ale poslední 
pozemek na ul. Olejna  jsme schválili za 250 Kč/m2

Mgr. Horák – Jedná se o pozemek, na kterém stojí sloup vysokého 
napětí. Žadatelé počítají s tím, že počkají, až se odstraní a chtějí poze-
mek koupit.  Chtěl bych požádat návrhovou komisi, aby se ujednotila 
na ceně pozemku za m2, protože v té lokalitě jsme prodávali pozemky 
za 200,- Kč/m2, nicméně po debatě na finančním výboru se poslední 
pozemek na ul. Olejna prodával již za 250,- Kč/m2.
P. Jablunka – V této věci jsme si nestanovili na rok 2017 žádnou novou 
cenu. Poslední pozemky se v roce 2016 prodaly za 
200,- Kč/m2. Pozemky v této lokalitě bychom měli prodat za stejnou 
cenu. Na zastupitelstvu padlo, že od dalších volných 
pozemků, které obec bude mít, budeme teprve cenu zvyšovat. Je otáz-
ka, jak se k tomu postavit. Buď letos schválit novou cenu, 
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za kterou se budou pozemky prodávat nebo revokovat usnesení a vrátit 
cenu na 200,- Kč/m2 a tyto pozemky schválit za 200,- Kč/m2.
Mgr. Horák -  Takže navrhuješ prodej za 200,- Kč/m2 a změnu ceny u 
pozemku, který jsme již prodali za 250,-Kč/m2.  
Rozumím tomu dobře?
P. Jablunka – Ano.
M. H. – Mělo by se to týkat lokality, kde to za ty peníze bylo.
Vl. Jablunka – Lokality byly různé a cena byla minimálně od roku 
2016 stejná.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje prodej pozemku 
p.č. 1814/99  .
Hlasování: 9 zastupitelů hlasovalo pro návrh. Mgr.Pešáková hlasovala 
proti návrhu.
Návrh usnesení byl přijat.
6. Rozpočtové opatření č. 1 – příloha č. 2018-22/3
Mgr. Horák – Jedinou větší položkou je havárie kotle v jídelně ZŠ za 
114 tisíc Kč.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje rozpočtové opatření 
č. 1
Hlasování: 9 zastupitelů hlasovalo pro návrh. M. Koutňák se zdržel 
hlasování.
Návrh usnesení byl přijat. 
7. Převod leasingové smlouvy
FC Morkovice již uzavřel smlouvu na pořízení sekačky na trávu. 
Pro pořízení sekačky byla v rozpočtu na rok 2018 schválena částka 
200 000 Kč. Je navržen převod této smlouvy přímo na město – příloha 
č. 2018-22/4
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje smlouvu o postoupe-
ní leasingové smlouvy na předmět financování „Travní sekačka TORO 
REELMASTER 3100 – VŘETENOVÁ SEKAČKA“ u FC Morkovice na 
Město Morkovice-Slížany.
Hlasování: Schváleno jednomyslně.
8. Cena města. 
FC Morkovice navrhl na udělení ceny města Ing. Janu Blešovi při 
příležitosti životního jubilea.
P. Jablunka – Fotbalový klub navrhl na Cenu města Ing. Blešu, protože 
se řadu let klubu věnoval a má velký podíl na vybudování areálu. Letos 
oslavíme 75. výročí založení klubu a zároveň Ing. Bleša oslaví životní 
jubileum. Myslíme si, že by si toto ocenění zasloužil a měl by ho získat.
Návrh usnesení: Zastupitelstvo města schvaluje udělení ceny města 
Morkovice-Slížany Ing. Janu Blešovi za celoživotní práci pro fotbalový 
klub Morkovice a pro občany města.
Hlasování: 9 zastupitelů hlasovalo pro návrh. Ing. Bleša se zdržel 
hlasování.
Pro zastupitele byly doručeny dvě písemnosti – přílohy č. 2018-
22/5 a 2018-22/6
Žádost Bc. Jablunkové a p. Válka rada projednávala s tím, že žadatelů 
bylo více a prodej byl schválen tomu, kdo podal žádost jako první. 
V případě, že odmítá uzavřít kupní smlouvu, tak by se měli oslovit 
další zájemci.
Mgr. Horák -  Vzhledem k tomu, že prošla částka 200,- Kč/m2, před-
pokládám revokaci částky i v případě prodeje tohoto pozemku. Tato 
žádost byla komplikovanější.
p. V. – My jsme na to reagovali žádostí, abychom se dostali na cenu, za 
kterou se pozemky prodávaly předtím. Další věc je, že přes pozemek 
vede vysoké napětí, je tam ochranné pásmo a je tam problém něco 
postavit. Bude se za nějakou dobu dávat vedení vysokého napětí do 
země? Bude se nějakým způsobem odstraňovat? V  těchto místech 
nemůže být příjezdová brána ani nic jiného.
Mgr. Horák – Za nějakou dobu bude vysoké napětí v zemi. Kdy to bude, 
to nejsme schopni říct. Určitě to nebude ani v roce
2019. Připravíme žádost na E-on. Oni to musí technicky vyřešit a 
vyčíslit náklady. 
Vl. Jablunka – Na základě tohoto tam byl vlastně požadavek na snížení 
ceny za pozemek, který není možné k ničemu využít.  Je nutné dodržet 
ochranné pásmo. Popřípadě předkupní právo, až bude VN v zemi.
Mgr. Horák – Všechny žadatele o pozemek jsem upozorňoval, že tam 
to VN je. Všichni to brali tak, že tam VN je a že si postaví výš, aby neza-
sahovali do ochranného pásma. Tím, že těch žadatelů bylo víc, tak pro 

mě už by tento ústupek znamenal oslovení dalšího zájemce o pozemek.
M. Hamala – Uvažuje se o tom, že se tento prostor celý zastaví.
Mgr. Horák – Ano. Je to v územním plánu.
M. H. – Myslím si, že by bylo rozumnější, kdyby město všechny po-
zemky v této lokalitě vykoupilo a výstavba by se  
rozvrhla tak, aby to mělo smysl. Na Jabloňové s  tím byly potom 
problémy.
Mgr. Horák – Tam to navazuje na zástavbu, která tam je. Není tam 
problém s tvarem pozemku.
M. H. -  Město by mělo co nejrychleji tyto pozemky vykoupit nebo 
vyměnit.
Mgr. Horák – To zní samozřejmě logicky, ale výkup pozemků trvá 
strašně dlouho. Pokud byl tento pozemek ve vlastnictví 
města a dá se na něm stavět, tak ať se staví.
Mgr. Horák – Jak na to spěcháte? Předpokládám, že do měsíce bude 
další zastupitelstvo. Bylo by vhodnější, abychom si to 
usnesení řádně připravili a schválili to příště.
p. V. – Když už jsme vydrželi čekat tak dlouho, tak ten měsíc už vy-
držíme.
Mgr. Horák – Takže to zatím odložíme s tím, že bude návrh na revokaci 
usnesení s cenou pozemku  200,- Kč/m2.
P. J. – Bude i nějaké vyjádření o tom, kdy by VN mohlo být odstraněno?
Mgr. Horák – Nejsem schopný říct, jestli ho do té doby budeme mít.
Vl. Jablunka – Jde o to, že třetina pozemku se nedá využít a nikdo 
neví na jak dlouho. Nevím, jak se to financuje.
Mgr. Horák – Přeložku vysokého napětí musí zaplatit město.
Vl. Jablunka – Takže to nebude tak brzy. Třetina pozemku nám nebude 
k ničemu, protože tam nejde nic postavit.
Pan R. žádal o prodej pozemků u Pančochy již jednou, rada navrhla smě-
nu pozemků, protože p. R. vlastní pozemky mezi ul. Olejna a areálem 
družstva, o které má město zájem. Na dopis ale p. R. vůbec nereagoval.
J. Vinklárek – Jednal jsem o tom s p. R. Svou žádost mi zdůvodnil 
tím, že v ohradě pod cyklostezkou chce vybudovat cvičiště a potřebuje 
zajistit příjezd vozidel. Řekl jsem mu, ať si podá žádost. Je tam totiž 
několik problémů.
1. Pokud bychom mu prodali pozemek pro příjezd vozidel na budované 
cvičiště, tak omezíme vlastníky okolních pozemků. Muselo by se asi 
zřídit věcné břemeno.
2. Cesta končí dost daleko od ohrady, kde by mělo být cvičiště, takže 
by musel využívat ještě cizí pozemek jako přístupovou 
cestu.
3. Mělo by být jasné, kdy by to chtěl realizovat. Za 10 nebo 15 let? 
Mělo by to být jasné.
Zmínil jsem mu i to, že se soudil s městem, když se stavěla cyklostezka 
a nereagoval na směnu.
Navrhl jsem p. R, že ho pozveme na jednání rady, kde ho vyslechneme 
a řekneme mu naše argumenty. V tuto chvíli moc nadějně nevidím, že 
bychom to prodávali.
Mgr. Horák  - Pana R pozveme na jednání rady. 
Z mého pohledu je to jednoduché. My vlastníme něco, co chce p. R, p. 
R vlastní něco, co chce město, tak se domluvíme, že si to vyměníme. 
Ale nemůže p. Roubíček chtít, abychom my mu prodávali, ale on ne-
ustoupí ani o kousek.
M. Koutňák – Souhlasím s tím, co říká starosta a s osobním jednáním.
Mgr. Pešáková –  Je to asi půl roku, co jsme oslovili pana R. s návrhem 
na směnu pozemků a pan R. nám zatím neodpověděl.

Mgr. Horák 
Jak jsem již řekl, předpokládám, že do měsíce proběhne další zasedání 
zastupitelstva. Jedním z bodů bude výstavba nové radnice. 
Zrekapituluji současný stav: 
Rada rozhodla na základě výběrového řízení o výběru dodavatele, kte-
rým bude firma Ptáček, s.r.o., Kojetín. Cena, která vzešla z výběrového 
řízení činí 35 939 597,- Kč. Ještě to není ukončené a nebyla podepsaná 
smlouva o dílo. Probíhá výběrové řízení na úvěr ve výši 30 mil. Kč na 
tuto stavbu, se splatností na 8 let s tím, že chceme nacenit dvě varianty. 
Fixní úrokovou sazbu na celou dobu splácení a jako druhou variantu 

III. Diskuse
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tříměsíční PRIBOR + pohyblivá sazba banky. Chtěl bych, aby o výběru 
úvěru a varianty rozhodlo zastupitelstvo.
 Druhým důvodem pro svolání zastupitelstva je to, že je na  99%  při-
slíbená dotace na opravu sokolovny. Částka vysoutěžená na opravu 
sokolovny je 11 439 984,- Kč. Těch 40%, které chybí,  je částka 4 576 
000,- Kč.  Pořád platí ta varianta, že město uzavře se Sokolem Morko-
vice smlouvu o budoucí darovací smlouvě, ta bude říkat to, že se řádná 
darovací smlouva uzavře 10 let po ukončení rekonstrukce sokolovny 
a zapíše se do katastru nemovitostí věcné břemeno na dalších 10 let 
užívání sokolovny pro Sokol Morkovice.
Toto jsou podmínky, které projednala Valná hromada Sokola a schválila 
je. Od místních členů Sokola jsem nezaznamenal žádné námitky. S 
připomínkami ke smlouvě vystoupili pouze zástupci župy. Smlouva 
o budoucí darovací smlouvě podléhá schválení České obce sokolské 
v Praze. Na základě žádosti od sokola by byla uzavřena veřejnoprávní 
smlouva o poskytnutí dotace, kde by si město vymínilo nějaké pod-
mínky, které ale sokol v podstatě už teď dodržuje. Jedná se o vstup 
zdarma pro školu, komise a výbory města, vstupy pro organizace sídlící 
ve městě jen za náklady.  Přesné znění návrhu smluv snad stihneme 
příští týden rozeslat, aby byl čas na připomínky.
M. H. – V některém zápisu z rady jsem četl, že město má zájem přestě-
hovat doktory a lékárnu z kláštera do nové radnice. Jaký to má důvod  
a co potom bude s prostory v klášteře?
Mgr. Horák – Z  budovy kláštera se to týká pouze lékárny a o tyto 
prostory na klášteře zájemci jsou. Lékařů z kláštera se to netýká. Ti 
tam zůstávají. 
M. H. – V posledním Zpravodaji je vizualice kolumbária, které se má 
stavět na hřbitově. Píšete tam, že se bude jednat o nějakých 50 míst, 
ale podle toho obrázku je jich tam 2 x víc. Jak to tedy bude?
Mgr. Horák – Je to výhled i do budoucna. V první fázi se bude stavět 
pět bloků podél stěn hřbitova. Střed plochy zůstane zatím prázdný.
M. H. – Neuvažuje město o rozšíření cesty ve “fortni“. Kdyby se 
část pozemku vykoupila, mohla by se cesta v místě, kde je Vinotéka 
rozšířit. Má se tam dělat nová voda, je to rozkopané. Majitel dostal 
dotace, takže je teď šance, že by mohl být přístupný. Když jede auto, 
nedá se tudy projít.
Ing. Bleša – Určitě by se to mohlo zkusit.
Mgr. Horák – Projednáme to s vlastníkem.
M. Hamala – Uvažuje se o výstavbě na druhé straně v lokalitě Záhu-
menice?
Mgr. Horák – Město tam s výstavbou nepočítá.
Ing. Bleša – Mgr. Albrechtová navrhla, že by věnovala svých 25 tisíc Kč 
na vybudování desky na hřbitově se jmény všech kněží, kteří sloužili 
v Morkovicích. Proběhlo jednání a cena je cca 30 tisíc Kč.  Pokud Mgr.
Albrechtová sežene někoho ochotného přispět 5 tisíci Kč, mělo by se 
to dát zrealizovat. 
M. Koutňák – Jak je to se stěhováním pranýře?
Ing. Bleša – Proběhlo jednání s pracovníky Krajského úřadu ve Zlíně. 
Navržené místo, se kterým by souhlasili, by bylo ve výklenku ve fa-
sádě nové radnice.  Měli jsme připravené místo pod kostelem v rámci 
muzea a druhé místo mezi sv. Janem Nepomuckým a sv. Floriánem na 
náměstí, kde by to bylo nejblíže původnímu místu. Místo pod kostelem 
není vhodné,  protože pranýř byl nástroj světské moci a nemůže být 
pod kostelem, který je nástrojem církevní moci. Domluvili jsme se na 
radě, že architekt namaluje nějaký výklenek 2 m2, kde by pranýř stál.
Nějaký návrh by se předložil na zasedání zastupitelstva. Místo, kde 
dnes pranýř stojí, je nedůstojné. Je to nejstarší věc v Morkovicích. 
M. H.  - Na začátku cyklostezky je mapa. Podle mě je obráceně. Jsem 
Morkovčák, ale když se na tu mapu podívám, tak nevím, kde bych 
měl jít.
M. Koutňák – Jak to pokračuje s dotací na příjezdovou cestu k cyk-
lostezce?
Mgr. Horák – Zatím jsme neobjevili ani příjem žádostí o dotace pro 
letošní rok.
J. Vinklárek – Chtěl bych se vrátit k  výběrovému řízení na novou 
radnici a říct několik věcí z jednání ČLK, kterého jsem se zúčastnil, k 
situaci ve zdravotnictví  na Kroměřížsku. Připravuje se nová koncepce 
zdravotnictví kraje a bude se  týkat Kroměřížska, Vsetínska, Zlínska 
a Uherskohradišťska.

K výběrovému řízení na radnici:
V  zápisu z  rady najdete informace, že jsem se vzdal funkce člena 
hodnotící komise při výběru dodavatele. Chtěl bych vysvětlit, proč se 
tak stalo. 27.12.2017 bylo vyhlášeno výběrové řízení a těsně předtím 
jsme jednali na radě ohledně kvalifikačních požadavků na potencio-
nálního dodavatele. V tom návrhu bylo šest nebo sedm kvalifikačních 
požadavků. První a základní požadavek byl, že ten dodavatel musí 
prezentovat minimálně čtyři stavby občanské vybavenosti v hodnotě 
30 mil. Kč. To si myslím, že je správně. Je to standardní věc. Potom 
tam byly další čtyři požadavky, např. že dodavatel musí prokázat, že má 
v těch stavbách např. zdravotechniku, ústřední topení a elektrorozvody 
v určitých hodnotách. Já jsem se v radě marně snažil vysvětlit, že je 
to absurdní, protože když někdo postaví občanskou vybavenost za 30 
milionů, tak tam musí být rozvody tepla, vody, elektrorozvody, že je 
to zkrátka nadbytečný požadavek, kterým vyřazujeme část možných 
dodavatelů. Záměrem bylo, abychom tam pustili víc dodavatelů a 
bylo z  čeho vybírat. Bohužel jsem své kolegy nepřesvědčil a tento 
požadavek tam zůstal.
Podávání žádostí skončilo 1.2.2018 a 9.2.2018 mi přišel na e-mail zápis 
hodnotící komise, kde byli uvedeni dodavatelé, kteří se přihlásili a byly 
tam uvedeny částky, které nabízejí atd. Dost mě to překvapilo, protože 
jsem považoval za první krok otevírání obálek. Když jsme tam přijeli 
a ptal jsem se jednatelky firmy, jak je možné, že jsme nebyli pozvaní 
na otevírání obálek, tak se snažila o vysvětlení, ale moc jí to nešlo. 
Nakonec prohlásila, že je to ve smlouvě s městem. Já jsem smlouvu 
neměl k dispozici. Druhý den jsem smlouvu hledal na webu města, ale 
v seznamu smluv není. Ptal jsem se starosty a ten mi řekl, že tam nic 
takového není, že to jen organizují. Nikoliv, že to mají právo otevírat. 
Řekl jsem paní jednatelce, že k  tomu mám výhrady, podepsal jsem 
zápis a 14.2.2018 jsem na radě oznámil, že se vzdávám funkce. Místo 
mě tam byl jmenovaný Ing. Vymazal. 
Byly tam přihlášeny čtyři firmy. Dvě z nich byly vyřazeny z takových 
důvodů, že to až rozum nebere. Na radě mi starosta položil otázku, jestli 
s tím, že jsme nebyli  při otevírání obálek, hodlám něco dělat?  Myslím 
si, že to byla špatně položená otázka, že měl říct, co s tím budeme dělat? 
Kdybych odpověděl, že s tím něco udělám, tak bych byl nepřítel č. 1 
a objevilo by se v týdeníku Kroměřížska, že zdržuji výstavbu radnice. 
To mi není zapotřebí. Já jsem řekl, že s tím nic dělat nebudu. Nicméně 
jsem zjistil, že stejný postup byl u výběrového řízení na smuteční síň. 
Myslím si, že tady jsme selhali jako rada, protože kontrolní funkci při 
otevírání obálek z nás nikdo nesejme. Beru to i jako svoje osobní selhání, 
že jsem to nedokázal pohlídat, ale ani jsem o tom nevěděl. Je to moje 
chyba. Měl jsem zásadní výhradu tady v tomto případě.
Mám ještě další výhradu. Ekonomická kvalifikace toho vítěze není 
předmětem zadávací dokumentace. To je zase chyba. Když se podí-
váte na portál Justice, Obchodní rejstřík a Sbírku listin, tak zjistíte, 
že v  účetním roce 2016 (účetní rok 2016 začíná 1.4.2016 a končí 
31.3.2017) firma vykázala ztrátu větší jak 10 mil. Kč. My, jako rada, 
bychom se měli ptát, proč? Měli by nám vysvětlit, proč měli takovou 
ztrátu. Zatím není podepsaná smlouva o dílo. My bychom měli tlačit 
na to, aby nám dali garance, že se něco nestane v průběhu výstavby 
a nezastaví se výstavba. Toto prostě beru jako fatální selhání rady. 
Jsem členem rady, takže to beru i na sebe. Je tzv. institut pozastave-
ní pohledávek. My to máme v té smlouvě, ale řekl bych, že to máme 
tak nějak po “morkovsku“. Máme tam, že 90 % má dodavatel právo 
vyfakturovat a 10 % až po převzetí stavby. Standardně se to používá 
tak, že 90 % má právo dodavatel vyfakturovat, ale těch zbývajících 10 
% fakturuje až po uplynutí záruční doby. Je to pojistka, protože když 
se stane jakýkoliv problém, například, že se firma zlikviduje, tak se 
tyto prostředky použijí. Budu chtít, aby to bylo součástí smlouvy o 
dílo. Mám z toho špatný dojem. Možná naivně jsem si myslel, že sem 
pustíme konkurenci, a že budeme vybírat z deseti firem. Bohužel jsem 
své kolegy nedokázal přesvědčit. Mám dojem, že je to v Morkovicích 
takto nalajnované a vybočit z toho je špatně. Použiji slovo zabetonova-
ný systém. Bohužel, já jsem jeho součástí. Přemýšlel jsem, jestli v tom 
mám pokračovat nebo ne, myslím tím členství v radě. Svoje rozhodnutí 
řeknu na příští radě.
Jednání ČLK k připravované nové koncepci zdravotnictví Zlínského kraje
V Kroměříži proběhlo jednání  ČLK se zástupci Kroměřížské nemoc-
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nice, praktických lékařů, předsedy zdravotnického výboru Zlínského 
kraje, zástupci Fakultní nemocnice v Olomouci, starosty a zástupci 
tisku. Mám tady z toho spoustu materiálů. Na příští čtvrtek svolává 
starosta Kroměříže jednání starostů všech obcí okresu Kroměříž, na 
kterém se o tomto bude mluvit. Nicméně dnešní diskuse byla dost 
vyhrocená. Averze proti tomu, co vymýšlí kraj, je dost silná. V podstatě 
se jedná o vykostění nemocnic. Některé zdravotnické obory budou 
přesunuty do Zlína. Hlavně se jedná o ortopedii z Kroměřížské nemoc-
nice, o dětské oddělení a možná jich bude ještě víc. Další problém je, 
že budou oddělení, kde budou lůžka interny a ortopedie dohromady. 
Takže lékař, který tam bude, by měl ošetřovat odlišné diagnózy. Proti 
tomu je silná averze ze strany lékařské komory. Jedná se o hazard se 
zdravím pacientů.
Řešila se i mobilita personálu. Lékaři i sestry by mohli být posíláni 
jeden  den např.do Zlína a další den do Uherského Hradiště. Prostě, 
tak by se s nimi asi jednalo. Bylo kritizováno, že se personál bere jako 
nějaká věc. Navíc lékařů, sester i zdravotnického personálu je málo. 
Byl tam kritizovaný přístup samotného hejtmana Zlínského kraje, 
který vystupoval dost arogantně na Zastupitelstvu města Kroměříž. 
Ti, co tam byli z Kroměříže, tak to velmi silně kritizovali. Dokonce v 
Okénku do kraje hejtman uvádí, že od tohoto neustoupí. Žijeme přece 
v zastupitelské demokracii a on o tom nerozhoduje. Ale vystupuje tak.
Byla tam výzva, aby se ke koncepci vyjádřila zastupitelstva měst a obcí 
Kroměřížska. Diskuse dokonce dospěla k návrhu, aby Kroměřížský 
okres vystoupil ze Zlínského kraje a přešel do kraje Jihomoravského. 
To už je takový extrém, ale zastupitelé Zlínského kraje zatím nechtějí 
slyšet tyto pádné dokumenty. Bohužel je k tomu malá odborná diskuse 
a řeší se to jen na politické úrovni a to je špatně. 
Obdržel jsem spoustu materiálů, které budou rozeslány zastupitelům. 
Byl tam návrh, abychom se připojili k memorandu města Kroměříž. Je 
to celkem dobře napsáno. Myslím, že třeba Chropyně se k memorandu 
bude připojovat. Příští týden proběhne jednání v Kroměříži, kterého 
se zúčastní starosta.
Je tu ještě časový problém. Myslím si, že 13. nebo 14. dubna má Za-
stupitelstvo Zlínského kraje rozhodnout. Přitom neproběhla žádná 
odborná oponentura. V  materiálech jsou odborné názory. Česká 
lékařská komora si stěžovala, že se s nimi nikdo nebaví. Je to takové 
zvláštní a jde o všechny. Je otázkou, jestli budeme jezdit do nemocnice 
do Kroměříže nebo do Zlína.
Situace je ze strany Zlínského kraje dost chaotická.
Ing. Bleša – Článek hejtmana jsem četl v Okénku do kraje. On tam 
v podstatě řekl, že neustoupí od věci, která se sedmnáct roků oddaluje. 
Podle mě je to otázka peněz, ničeho jiného. Chtějí prostě soustředit 
odbornosti na co nejvyšší úrovni na jednom místě. Odborníci a pří-
stroje na nějaký obor by byli ve Zlíně, na jiný obor v Uherském Hradišti 
a  v Kroměříži. Souhlasím s tím, abychom se seznámili s materiály 
z Kroměříže a projednáme to na příštím zastupitelstvu nebo v radě.
Co se týká toho výběrového řízení na radnici. Já jsem se 15 roků živil 
tím, že jsem organizoval výběrová řízení a míval jsem pod palcem až 
150 milionů Kč ročně. Je pro mě určitým překvapením, že jsme nebyli u 
otevírání obálek. Nicméně vím, jak otevírání obálek probíhá. Otevře se 
zapečetěná obálka, řekne se cena, dodavatel, vypije se kafe, zúčastnění 
si potřepou rukou a jde se domů. To je otevírání obálek. Relativně jsem 
s tím počítal. Paní nám řekla, že mají smlouvu a řeší si to sami. Řekla 
i důležitou věc, která byla daná i zápisem a to, že při otevírání obálek 
nebyli jen zástupci smluvní firmy s městem, ale byli u toho zástupci 
dvou firem, které se zúčastnily výběrového řízení. Jedna firma byla 
vítězná a jedna vyřazená. Neměl jsem pochyby o tom, že v této sesta-
vě by někdo dokázal něco vymýšlet. Oni nám v podstatě dali na stůl 
všechny čtyři nabídky a řekli, ať se na ně podíváme a prostudujeme si je.
J. Vinklárek – Firma, která to zorganizovala, ta udělala svoji práci. To, 
že udělala otevírání obálek už bylo nad rámec. V případě, že to chtěli 
udělat, tak nás k tomu měli pozvat. Já ze své firemní praxe jsem se ni-
kdy nesetkal s tím, že by nás firmy, které výběrové řízení organizovaly, 
nepozvaly k otevírání obálek. Tu firmu si platíme, ona nás něco stojí. 
Proto jsem to kritizoval a budu to kritizovat. Bohužel se to stalo ve dvou 
případech.  Já nemám nic proti této firmě, ale je to bezprecedentní, 
protože Zákon o veřejných zakázkách uvádí, že zadavatel organizuje 
otevírání obálek. Pokud to deleguje na třetí osobu, tak jí buď musí dát 

plnou moc, nebo musí být přítomný při otevírání obálek.
Ještě se vrátím k tomu zdravotnictví. To tam taky zaznělo, že je to 
otázka peněz. Jaká je tedy hodnota zdraví? To, co tam někdo psal, že 
když se v Kroměříži zruší dětské oddělení a přijedete s dítětem, kterého 
bolí břicho, protože má zánět slepého střeva, tak budete muset jet do 
Zlína. Byla tam i velice dobrá prezentace, takový oponentní posudek 
toho návrhu nové koncepce zdravotnictví. Lékařská komora nabízí, že 
pokud budeme mít zájem, tak nám  prezentaci udělá, abychom všichni 
získali informace, o co vlastně jde. Starostové měli o  prezentaci zájem.
Ing Bleša – Mohla by se  udělat pro náš region.
M. H. -  Byl tam i návrh, co se zase naopak vrátí do Kroměříže? Nějaká 
specializace?
J. Vinklárek -  Léčebna pro dlouhodobě nemocné. Čím se to zaplní? 
Pacienty neperspektivními, u kterých je léčba dlouhodobá. Pokud se  
začne něco dít, tak ta nemocnice stejně skončí. Hejtman chce stavět 
nemocnici za 4 mld. Kč na zelené louce. Ještě k odbornosti. Když se do 
Zlína přestěhuje ortopéd z Kroměříže, bude to tedy špičkové oddělení?
Ing. Bleša – Tam nejde o lidi, ale spíš o techniku.
J. Vinklárek – Kde vezmou ty špičkové lékaře, když z Baťovy nemocnice 
lékaři odcházejí. Zdůrazňovali, že jde o všechny občany.
M. H. – Děje se něco i v jiných krajích?
J Vinklárek – Ne, jenom ve Zlínském kraji. Je představa, že to bude fa-
kultní nemocnice jako v Brně nebo Olomouci. Do fakultních nemocnic 
tečou peníze. Jedná se i o peníze ze zdravotních pojišťoven. Z koruny 
odvodů dostane Zlínský kraj 60 haléřů, v Praze 80 nebo 90 haléřů. 
M. Hamala – Všechny nemocnice jsou tedy v majetku Zlína?
Mgr. Horák – Všechny nemocnice byly převedeny na akciové společ-
nosti a kraj je vlastníkem 100%  akcií. 
M. Hamala – Přece s tím ale všichni nesouhlasí?
Mgr. Horák – Za Zlínský kraj v případě akciových společností rozhoduje 
Rada Zlínského kraje.
Mgr. Horák – Ještě bych chtěl několik poznámek k tomu výběrovému 
řízení na radnici. Podmínky výběrového řízení jsme projednávali už 
v prosinci a pokud vím, tak jsme se na nich nakonec shodli všichni čtyři, 
kteří jsme byli na radě přítomní. Pokud si pamatuji, tak jsme všichni 
hlasovali pro návrh, aby to takto bylo vypsané, včetně J. Vinklárka.
(Ing. Bleša na tomto jednání rady nebyl přítomen). Vím, že ta debata 
byla dlouhá, ale nakonec jsme všichni čtyři ty podmínky odsouhlasili. 
A neřekl jsem, že ve smlouvě není právo obálky otevírat.
J. Vinklárek – I kdybych s tím nesouhlasil, tak by to bylo stejně schvá-
leno. Nepodepsal jsem závěrečné hodnocení VŘ.
Mgr. Horák –Jsem přesvědčený, že podmínky výběrového řízení byly 
nastaveny dobře. Jedna strana mince je snažit se dosáhnout co nejnižší 
ceny. Druhá strana téže mince je, že když to pak vyhraje někdo, kdo na 
to nemá, aby to stavěl, tak to odskáče zadavatel, rada a starosta. Já jsem 
to zažil u zateplení hasičárny, kde byly podmínky nastaveny na cenu a 
doteď s tou zakázkou bojujeme. Takže pro mě jenom dobře, že jsou ty 
podmínky nastaveny tak, že se přihlásí opravdu jenom kvalitní firmy.
J. Vinklárek – Na hasičárně byl přece stavební a technický dozor. Proč 
nehlídal, jak se tam dodržuje technologie. Měli jsme ve smlouvě poza-
stavení pohledávek? Neměli. Proč jsme to tam nedali?
Mgr. Horák – To, že jsme všichni zaspali otevírání obálek, beru taky i 
na sebe. Všichni jsme věděli že 1.2.2018 je otvírání obálek.
M. Koutňák – Co se děje kolem hasičárny?
Mgr. Horák – Vím, že tam není dořešený vstup k profesionálům, rošty 
nejsou dodělané. Upřímně bych přál všem, běžte toho starostu dělat, 
běžte dělat toho „otloukánka“. Když je na nějakou stavbu dotace, tak 
stavba musí být dokončena v termínu stanoveném poskytovatelem 
dotace. Když vyhraje nějaká nekvalitní firma a vy víte, že stavba musí 
být do nějakého termínu hotová nebo město nedostane dotaci, tak 
celou dobu bojujete, aby to bylo udělané co nejlíp a v termínu. 
Vl. Štětina – Od toho máme stavební dozor, který by to měl hlídat, ne?
Mgr. Horák – A co uděláš? Zastavíš stavbu na 14 dní?
Vl. Štětina – Tak ji třeba zastavíme.
Mgr. Horák – A město tím přijde o dotaci.
Vl. Štětina – Bohužel, třeba bude muset dojít na lámání chleba.
M. Koutňák – Začalo to problémem s barvou vrat.
Mgr. Horák – Hádali jsme se s nimi ještě předtím, než stavba začala. 
Za vrata jsme dostali slevu.
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M. Koutňák – Jak to vypadá s  dotací na Slížanskou přehradu a na 
Ovčáček?
Mgr. Horák – U Slížanské přehrady se dokončuje úprava projektu, 
protože se změnily podmínky dotace. Dnes jsem měl jednání. To se 
dokončuje.
Ing. Bleša  - Pracovnice firmy Rovina Hulín slíbila, že do konce března 
by měly být vypsané programy a že peníze seženou. Tak se do toho 
pustíme a rok a půl nebudeme mít v Morkovicích zásobník vody. Když 
se něco stane s  vodovodním řadem, tak budou muset vyjet hasiči 
k vrtu, který tady bude.
M. H. – Máš na mysli Ovčáček? Jak je v projektu řešený přítok vody?
Mgr. Horák – Jedině z potoka. Toto je rybník, který je obtočný a tam 
jiná možnost, než z potoka, není. 
M. H. – Mě napadlo udělat za loupárnou, v místě, kde se voda stéká, 
jímku a čerpadla a valit to čerpadlem do Ovčáčku. 
Ing. Bleša – Dřív měl rybník svoje židla. Jenomže taky býval o dva 
metry hlubší. Býval hluboký tři metry. Dnes je tam metr vody.
M. H. – Říkám to jenom proto, aby se neudělal projekt a přivedla se 

do Ovčáčku (jakože voda z potoka z Jabloňové) a přitom tam vlastně 
žádná voda nepoteče.
Mgr. Horák – Dobrý nápad měl J. Vinklárek, který na radě navrhl jímat 
dešťové vody ze střech budov v majetku města okolo hřiště a používat 
je na zavlažování hřiště a přebytek svádět do Ovčáčku. Začal jsem to 
hned prověřovat a přišel s tím v neuvěřitelně dobrý okamžik. Bylo to 
koncem února a od 1. března je vypsaná průběžná výzva přesně na 
tohle. Máme spočítané plochy střech a mám i projektanta, který nám 
doufám do příští rady pošle, za kolik by nám udělal nějakou studii. 
Jestli by to bylo reálné nebo ne.
J. Vinklárek – Ještě bychom mohli vypsat odměnu tomu, kdo vymyslí, 
jak využít vodu z koupaliště. 
M. H. – A varianta, že by voda zůstala v koupališti jako v Nezamys-
licích?
Mgr. Horák – V Nezamyslicích mají nerezovou vanu, my máme beto-
nové koupaliště. Tady nemůže zůstat voda přes zimu.

Zasedání skončeno  19.30 hod. 

Centrum společných služeb vyjednalo pro obce 42 milionů korun navíc

Centrum společných služeb (CSS) mikroregionu Morkovsko 
funguje už téměř dva roky. O vznik centra se zasloužil starosta 
Morkovic-Slížan a současně předseda mikroregionu Mgr. Pavel 
Horák, kterému se podařilo získat dotaci na jeho provoz ve 
výši více než 2,1 mil. Kč. Za dobu činnosti se starostům obcí a 
pracovníkům CSS Jakubovi Bednárkovi a Leoně Foltýnové po-
dařilo vyjednat mnoho výhod a podmínek, které obyvatelům na 
samém okraji Zlínského kraje pomohou zlepšit životní úroveň.

„Jsme si vědomi, že Morkovsko je málo lukrativní oblastí jak pro 
obyvatele, tak pro turisty, investory i zaměstnavatele. Snažíme se to 
postupnými kroky změnit tak, aby se srovnala kvalita života obyvatel 
na Morkovsku s jinými částmi kraje,“ vysvětlil předseda mikroregio-
nu Morkovsko Pavel Horák. Například by regionu pomohlo, kdyby 
vznikla Průmyslová zóna v Morkovicích. Znamenalo by to nová pra-
covní místa pro lidi, snížení nezaměstnanosti, zatraktivnění regionu 
pro investory a podobně. Morkovsko totiž patří mezi oblasti nejvíce 
ohrožené nezaměstnaností z celého kraje. Nyní se podařilo vyjednat, 
že Zlínský kraj přislíbil finanční spolupráci při budování infrastruktury 
v průmyslové zóně. 

Dalším palčivým místem jsou silnice. Známým faktem je, že 
komunikace na Morkovsku jsou kromě hlavních tahů v havarijním 
stavu. Po několika jednáních, kterých se účastnil i hejtman Jiří Čunek, 
se podařilo domluvit, že se ještě letos bude opravovat silnice mezi 
Morkovicemi a Litenčicemi a Dřínovem a Srnovem. V příštím roce se 
bude dělat nová komunikace do Uhřic. 

„Je to velký krok dopředu. Kraj má pouze určitý rozpočet na opra-
vu silnic, ze kterého nelze pokrýt opravy všech silnic ve špatném stavu. 
Proto jsme rádi, že se nám podařilo přesvědčit představitele kraje, že 
komunikace na Morkovsku potřebují prioritně opravit,“ řekl Horák. 

V Morkovicích bude překladiště komunálního odpadu 
Ministerstvo životního prostředí připravuje nový zákon o od-

padech. Na jeho základě se má v budoucnu navýšit cena poplatku za 
skládkovné za komunální odpad až čtyřnásobně. Tím by se obcím 
zněkolikanásobily náklady na svoz a uložení odpadu. Proto CSS hledalo 
řešení, jak zajistit nakládání s odpadem jinak, než jej vozit na skládku 
do Nětčic. Starostové tak společně dospěli k tomu, že v Morkovicích, 
v prostoru letiště, vybudují překladiště, na které budou svážet komu-
nální odpad ze všech vesnic mikroregionu. Ten pak bude komunální 
technikou překládán do kontejnerů, které se budou vozit do spalovny 
do Brna. Náklady budou 1 106 Kč/t. Tím obce podle propočtů ušetří 
ročně téměř 1,7 milionu korun (v případě schválení nového zákona 
o odpadech). 

„Pokud bychom komunální odpad z obcí regionu po novele zákona 
o dopadech i nadále ukládaly na skládku DEPOZ Nětčice, stálo by nás 
uložení jedné tuny odpadu  2 621 Kč s DPH,“ vypočítal Horák. Navíc od 
rok 2024 by mělo být zakázáno ukládat komunální odpad na skládky. 

Nedávno proběhlo výběrové řízení na stavbu překladiště, které 
bude hotové do konce června. 

Kraj podpoří obce částkou 42 milionů korun
Mikroregion Morkovsko jako jediný v kraji dlouhodobě upozor-

ňuje na problémy obcí do 500 obyvatel. Oproti větším vesnicím jsou 
znevýhodněny tím, že nejenže mají menší rozpočet, ale také málo 
personálních kapacit, takže například obtížněji získávají dotace. Po 
opakovaných jednáních slíbil krajský radní Jan Pijáček starostům, že 
obce do 500 obyvatel budou zvýhodněny při čerpání krajských dotací. 

Příští rok tak bude vypsaný nový dotační titul, ze kterého budou 
moci čerpat finanční prostředky znevýhodněné obce. Mezi mě patří 
Věžky, Dřínov, Hoštice, Kunkovice, Nítkovice a Prasklice. Vyjmenované 
obce totiž splňují kritéria projektu. Mají více než 6 % nezaměstnaných 
po dobu čtyř let, vesnice mají vysoký věkový průměr a mají méně jak 
500 obyvatel.

Program je vypsán na léta 2019 – 2021. Do konce května měli 
starostové vznést náměty, na co by dotace potřebovali. Sešlo se 60 
návrhů, z toho 51 vyhovovalo podmínkám. V průběhu dvou let tak 
kraj uvolní celkem 42 milionů korun na realizaci projektů. 

Lidé mohou získat dotaci na zateplení rodinných domů
Další výhody, které mohou čerpat majitelé rodinných domů na 

Morkovsku, jsou dotace na zateplení a snížení energetické náročnosti 
budovy. 

Žádat o dotaci může každý majitel rodinného domu (do tří byto-
vých jednotek), který chce zlepšit vzhled své nemovitosti nebo snížit 
jeho energetickou náročnost. Dotace se vztahují například na výměnu 
oken a dveří, zateplení posledního stropu nebo střechy, podlahy či 
fasády. Žádat mohou i ti, kteří zateplovali v období posledních 24 
měsíců. Na peníze tak mohou dosáhnout i zpětně, pokud splní pod-
mínky programu a prokazatelně doloží veškeré náklady. Lidé mohou 
získat až 50 % uznatelných nákladů, maximálně však 5 milionů korun. 

Také lze zažádat o dotaci přímo na výstavbu nového rodinného 
domu, který bude splňovat podmínky velmi nízké energetické ná-
ročnosti. Peníze jsou také určeny na výměnu neekologického zdroje 
tepla (kotlů na tuhá paliva, koks či brikety) například za kotel na 
biomasu, tepelné čerpadlo s elektrickým pohonem nebo na plynový 
kondenzační kotel. 

Výzva trvá až do konce roku 2021 a přerozděleno bude téměř 27 
miliard korun. 

Přesné informace najdete na www.novazelenausporam.cz/rodi-
nnedomy. Žádost můžete podat na adrese: Krajské pracoviště Státního 
fondu životního prostředí, J. A. Bati 5645, budova č. 51, 760 01 Zlín. S 
vyřízením žádostí lidem pomůže Energetická agentura Zlínského kraje. 

text: Jana Hlavinková

http://www.novazelenausporam.cz/rodinnedomy
http://www.novazelenausporam.cz/rodinnedomy
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V roce 2017 spustilo město Morkovice-Slížany první ročník tzv. 
participativního rozpočtu, který by se měl zopakovat i v letošním roce. 
Každý občan tak může podávat návrhy, co by se u nás mělo opravit, 
postavit nebo alespoň projektově připravit. A o tom, co se z podaných 
návrhů bude v roce 2019 realizovat, rozhodnete hlasováním opět Vy.

V roce 2017 získal nejvíce hlasů návrh na zhotovení projektové 
dokumentace na opravu chodníku a cesty na ul. Nová – na přípravu 
této dokumentace je již uzavřená smlouva o dílo. Protože pořízení pro-
jektů vyjde levněji, než byla vyčleněná částka, pracujeme i na realizaci 
návrhu, který se umístil na druhém místě. Tím bylo pořízení kame-
rového systému, jednáme o sledování nejproblémovějších míst (letní 
kino, náměstí) a sledování pohybu vozidel na příjezdech do města.

Příprava druhého roku projektu „DÁME NA VÁS“ bude probíhat 
podle následujícího harmonogramu:

DÁME NA VÁS

„Slovo“ starosty

Město chce využívat srážkovou vodu

Vy navrhujete – Vy rozhodujete
Prosíme proto o podávání návrhů na akce v hodnotě do 600 000 

Kč, které by podle Vás zlepšily vzhled města, zpříjemnily život občanů 
i návštěvníků, prospěly přírodě nebo jakkoli napomohly rozvoji Mor-
kovic-Slížan. Jak plyne z harmonogramu, návrhy je možné podávat do 
15.7.2018. Můžete je zaslat e-mailem na adresu hanakova@morkovice-
-slizany, telefonicky na číslo 573 502 816 nebo i osobně u paní Aleny 
Hanákové na městském úřadu. Všechny návrhy budou posouzeny z 
hlediska technické, legislativní i ekonomické proveditelnosti a v září 
budou předloženy k hlasování všem občanům města. V případě zájmu 
předkladatelů námětů proběhne koncem srpna setkání s občany, na 
kterém budou moci své návrhy blíže vysvětlit a mohou se pokusit 
získat pro ně podporu.

Na Vaše návrhy se těší
Mgr. Pavel Horák, starosta

To, že voda se stala strategickou surovinou číslo jedna a její nedo-
statek může mít fatální důsledky pro přírodu a celou lidskou společnost 
není třeba zdůrazňovat. Myšlenka na využití srážkových vod vznikla 
někdy v únoru letošního roku, kdy byl na radě města přednesen návrh 
na vyvrtání studny na fotbalovém hřišti do hloubky 50 nebo 100 m 
pro využití k závlaze trávníku hřiště. Nápad se nesetkal s podporou 
z různých důvodů, ale ten hlavní byl, že k čerpání podzemní vody je 
nutný souhlas příslušného vodoprávního úřadu dle Vodního zákona č. 
254/2001 Sb. Takový souhlas byl nereálný.

Tak vznikla myšlenka na využití srážkové vody ze střech okolních 
staveb ve vlastnictví města kolem hřiště. Jedná se o budovu penzionu, 
budovu sportovní haly, budovu tribuny z jedné strany. A z druhé strany 
budovu základní školy a budovu mateřské školy. Srážková vody by se 
akumulovala ve dvou podzemních zásobnících o objemu 100 – 200 
m3. První bude umístěna na hřišti ve svahu u bývalého volejbalového 
hřiště směrem ke Školní ulici. Druhá v prostoru mezi ZŠ a budovou 
Agrodružstva. Tyto dvě nádrže by plnily třetí stávající nádrž, která je 

Předem se omlouvám čtenářům, že se ještě vracím k výstavbě 
nové radnice. V  minulém Zpravodaji mě pan starosta  ve svém článku 
„Slovo starosty“ jmenoval v souvislosti se stavbou radnice  a proto 
využívám právo se k tomu vyjádřit.

Bývá zvykem, že v řadě měst a obcí u staveb takového typu jako 
je radnice města, která má sloužit desítky možná stovku let, se vy-
hlásí architektonická soutěž tak, aby  občané města měli k dispozici 
několik variant řešení.  Následovat by k tomu měla  podrobná a třeba 
i dlouhá diskuze a nakonec ať občané sami v referendu rozhodnou, 
jakou radnici chtějí.  Nic takového se v našem městě ovšem nedělo a 
neděje u žádné stavby.

Když několik zastupitelů  v roce 2015 chtělo diskutovat o stavbě 
a nabízelo alternativy, byli jsme málem označeni za nepřátele státu. 
Na program zastupitelstva se stavba radnice dostala 2x a to v květnu 
2015 bez usnesení zastupitelstva a v lednu 2016, kdy byla stavba 
radnice většinou hlasů schválena.

Pan starosta „opomenul“ ve svém článku podstatnou věc a to, že 
stavební povolení na výstavbu radnice bylo vydáno až  v lednu 2018 a 
nabylo právní moci v únoru 2018! A to nemělo nic společného s diskuzí 
v roce 2015, ale s nevyřešenými majetkovými vztahy mezi městem a 
sousední budovou Autoklubu (prodejna průmyslového zboží), kterou 
město chtělo do svého majetku kvůli prostoru pro parkoviště. A také to, 
že právě proto  dostala přednost stavba smuteční síně za 22,- mil. Kč. 
Stavět současně smuteční síň za 22,- mil. Kč a radnici za 37,- mil. Kč  bylo 
reálné pouze za předpokladu bezprecedentního zadlužení města. I tak 
bude město splácet 30,- miliónový úvěr na stavbu radnice po dobu 8 let.

Nemá smysl se dál obviňovat, kdo co zavinil, ale mělo by to být 
poučení pro budoucí zastupitele, aby do rozhodování o významných 
stavbách, které dotvářejí město a ovlivňují život v něm, zapojili 
odborníky architekty a urbanisty. Konečné slovo mají mít občané  a 
předešlo by se tak zbytečným „válkám“ zastupitelů.

Jiří Vinklárek

umístěna na hřišti a slouží k akumulaci vody k  zavlažování trávníku 
hřiště. Po naplnění všech nádrží na určité množství, bude přebývající 
voda  svedena  do rybníka Ovčáček. Vzhledem k terénním nerovnostem 
by voda do nádrží i rybníka tekla samospádem. Počítáme-li, že 4 měsíce 
se zavlažuje, tak 8 měsíců by srážková voda tekla do rybníka.

Výsledkem tohoto projektu by bylo zabezpečení závlahy hřiště a do-
tace vody do rybníka, který nemá z důvodu vyschnutí vlastní přítok vody.

Současný stav je takový, že se pracuje na projektové dokumentaci. 
Ta je podmínkou pro podání žádosti o dotaci. Na tyto projekty  byl 
shodou okolnosti od 1.3.2018 vyhlášen operační program Státního 
fondu životního prostředí ČR - Hospodaření se srážkovými vodami v 
intravilánu. Po konzultaci s SFŽP  náš projekt vyhovuje vyhlášenému 
operačnímu programu. Alokovaných je 1,8 miliardy Kč.  První odhad 
nákladů našeho projektu činí  8,- mil. Kč. 85 % z této částky  bychom 
dostali zpět formou dotace. Pokud se podaří získat dotaci a realizovat 
projekt, vyřešili bychom dva problémy s vodou v rámci města.

Jiří Vinklárek
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Zpáteční lístek: Za plotem jsou chutnější

KLUB ČESKÝCH TURISTŮ

  Vítejte, milí spolucestující. Dnešním  zpátečním lístkem, vás chci 
dopravit do věku, kdy malý človíček si myslí, že již pobral rozum, který 
by ho opravňoval dělat věci, třeba i ty nebezpečné. Je to doba, kdy 
malý kluk pobírá vědomosti ve škole a myslí si, že návštěva druhé, či 
třetí třídy základky, je právě tou návštěvou, která mu stačí, aby konal 
tak, jak on si představuje. Stává se člověkem, který má svůj rozum, 
opravňující ho ke konání samostatných činů.

  A právě nyní se dostávám do duše takového samostatného 
kluka, pobývajícího o prázdninách u babičky ve Slížanech. Bylo nás 
mnoho, kluků malých, nechodících ještě do školy a tudíž nemajících 
ten potřebný rozum k samostatnému rozhodování a kluků, kteří již 
byli do jisté míry vzdělaní a tudíž mající své přednosti před osobami 
nevzdělanými.

  Ve Slížanech měla každá chalupa svou zahradu a v ní hojnost 
ovoce, které bylo v každé jiné zahradě stejné a stejně chutnající. Ale 
já chci všem připomenout, že ovoce z jiné zahrady je ještě chutnější. 
Už proto, že je nedostižné a nám nepatří.

  Jak jsem se již dříve ve svých „Zpátečních lístcích“ zmiňoval, 
měli jsme partu malých kluků, kteří spolu kamarádili a hráli si hrami, 
které již pro děti v současné době, nejsou tak docela známé. Nebo jsme 
se jen tak toulali za chalupami a zahradami.

  Jak jsem již uvedl, že každá usedlost měla za domem vždy něja-
kou zahradu a v ní ovocné stromy, záhony s jahodami, či jiným ovocem, 
bylo to stejné i ve Slížanech. Některé zahrady byly neoplocené a jiné 
byly obehnané drátěnými, či plaňkovými ploty. Zahrady neoplocené, 
ty nás nelákaly. Na naší straně, myslím tím zahrady za domy stojícími 
v uličce vedoucí od kapličky ke kovárně kováře Dórka, byly bez plotů. 
Za chutnějším ovocem za ploty, se muselo jinam. I když nám bylo 
neustále opakováno, že nesmíme na cizí zahrady, nám to bylo proti 
mysli. Nás lákaly právě ty zakázané.

  Snad ty zakázané se rozhodly, že nás potrestají. Jednoho dne 
jsme se rozhodli, že přelezeme vysoký dřevěný plot, za nímž bylo 
několik stromů se „skorými“ jablky. Při přelézání takového plotu se 
muselo využívat různých otvorů po vypadlých sucích a nohy musely 
pevně zapadnout mezi pláňky tak, aby noha nevyklouzla a malý 
dobrodruh  se nezřítil pozpátku tam, odkud přišel.

  A možná, že jsem špatně přešlápnul, nebo jsem řádně nohu 
v tenisce neupevnil mezi pláňky, ale pojednou jsem cítil, že jsem 

padal. Kdybych padal na počátku své cesty, kdy to bylo k zemi jen 
pár decimetrů, pak pád nebudu brát vážně, ale já padal, když už má 
ruka dosahovala ostrých zahrocených konců plotu. Uviděl jsem ostré 
hrany velmi blízko svého obličeje. Strach o něj mi vymrštil ruce a ty se 
zaklesly na ostrých hrotech. Pravá ruka sjela po dřevě dolů a já ucítil 
v dlani příšernou bolest. Určitě jsem musel křičet bolestí. Kamarádi 
kolem mne zapomněli na zakázané ovoce. Teď hleděli na svého druha, 
visícího za ruku na jedné z ostrých tyčí.

  Bylo to strašné. Přes proud slz jsem viděl svou ruku nad sebou 
a po ní dolů tekoucí krev. Děti kolem plakaly a někdo z nich běžel za 
mou babičkou, aby oznámil, co se stalo. Mezitím však přišla pomoc od 
majitele oné zakleté zahrady, který nejprve odlomil velký kus třísky, na 
které jsem visel a pak mne z plotu sundal. Ani moc nehuboval, protože 
ho obměkčila ta rudá tekutina na mé ručičce. Ovázal mi dlaň šátkem 
nebo kapesníkem a zavedl mne k mé babičce. Šel jsem provinile a moc 
jsem se bál babiččina vyhubování.

  Ta zlatá babička. Nejen, že nehubovala, ale vzala mne s láskou do 
náruče, uložila v kuchyni na pohovku a začala mi ruku ošetřovat. Už 
jsem neplakal. Zato má zlatá babička ano. Trpěla za mne. Nebyl jsem 
rád, že plakala. Rozplakal jsem se také, i když mně už nic nebolelo.

  Vyjevil jsem několik svých bolestí. Jednou byla bolest z bolesti 
zranění. Ale ta sama záhy pominula. Tou největší bolestí pro mne, dítě, 
byla bolest, kterou pocítila má babička, když mi ošetřovala ránu v dlani 
a trpěla snad ještě větší bolestí než já. Tou byla její bolest duševní, 
kterou pociťují dospělí, když trpí dítě, ten malý človíček, který si ještě 
žádnou bolest ve svém krátkém životě nezaslouží.

  Slíbil jsem, že už nebudu lumpíkem a vždy budu poslouchat 
rady babičky,dědečka a mých milujících rodičů. Nikdo z nich mi za 
mou loupežnou výpravu nevyhuboval. A já ji také již nikdy nevykonal.

  Děti mají své nápady, konají svá rozhodnutí, byť nedovedou 
předpovídat následky své činnosti. Neznají zákony, které by měly 
dodržovat. Měly by ale poslouchat rad dospělých. Ti to přece s dětmi 
myslí dobře a nikdy by si nepřáli, aby ti malí človíčkové pociťovali, 
byť sebemenší bolest. A jistě si nepřejí je za prohřešek trestat. Vždyť 
přece stačí jen mírné pokárání a u těch tvrdohlavějších stačí trochu 
slz na tváři dospěláka. Nemám pravdu?

Váš. Ing. Mirko Králík. Těším se s vámi na příští cestu do dětství.

MORKOVSKÉ  VÉŠLAP 2018
se  vydařil. Obloha bez mráčku, sluníčko, tráva bez rosy, zelené břízy, 
koberce sasanek, plícníků, konvalinek …
Zdařilý den s účastí  612 zaregistrovaných nadšenců pěší turistiky.

Účast: pěší 7 km - 349 cyklo 25 km - 2
                  12 km - 127  40 km – 3
 20 km - 119
 25 km – 7
 35 km – 0
 50 km – 5

Poděkování patří manželům Řezníčkovým na kontrole u Straš-
né, pohádkovým postavičkám pod aktivitou Kateřiny Žemžulové, 
Bronislavovi Zaoralovi za rytíře, všem členům KČT za aktivní účast,  
s přáním hodně nachozených kilometrů naší přírodou se těšíme na 
další aktivity.

Zdrávi došli.  
 Výbor KČT
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Řada z nás musela v poslední době doma řešit, co s úspornou 
zářivkou, která po letech přestala svítit. Vysloužilé lineární či úsporné 
zářivky a výbojky totiž nepatří do popelnice na směsný odpad, kde z 
nich při rozbití mohou unikat nebezpečné látky. 

V minulosti to bylo snadné, klasická wolframová žárovka se 
prostě vyhodila do popelnice na komunální odpad a z obchodu se 
přinesla nová. Od září 2012 se ale klasické wolframové žárovky pře-
staly v Evropské unii prodávat, a tak v posledních letech postupně 
přecházíme na ekonomicky a ekologicky šetrnější světelné zdroje. 
Podle místnosti a svých preferencí volíme kompaktní a lineární zářivky 
či LED žárovky. Vybíráme různou intenzitu a charakter světla - výběr 
moderních světelných zdrojů je opravdu pestrý. Má to ale jeden háček: 
pokud taková úsporka dosvítí, nesmí skončit v běžném koši a nepatří 
ani do tříděného skla. 

Důvodem je jedovatá rtuť, kterou zářivky (trubicové i kompaktní 
úsporné) v malém množství obsahují. Při špatném či neodborném 
zacházení a ve vyšších koncentracích může rtuť ohrozit lidské zdraví 

Kam s nefunkční zářivkou?

Nové oplocení mateřské školy

Sluníčko 2017-2018

a životní prostředí. Nejjednodušší je vzít starou zářivku a odevzdat 
ji v obchodě při nákupu té nové. 

Další možnost, jak správně naložit s nefunkční zářivkou, je 
odevzdat ji ve sběrném dvoře (Uhřická 396, Morkovice). Obsluha 
sběrného dvora od Vás úsporku zdarma převezme a uloží ji do speci-
ální sběrné nádoby, aby se nerozbila.  Zpětný odběr zářivek pro naše 
město Morkovice - Slížany zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP, 
který nejen přispívá na náklady provozu sběrného místa, ale navíc 
plně hradí veškeré náklady na přepravu a recyklaci. Díky EKOLAMPu 
ušetříme z obecního rozpočtu část prostředků, které bychom jinak 
museli použít na ekologickou likvidaci nebezpečného odpadu. 

Menší nepohodlí spojené se správnou likvidací úsporné zářivky 
nám vynahradí až o 80 % nižší spotřeba elektrické energie a vědomí, 
že společně přispíváme k ochraně životního prostředí okolo nás. 

Více se o nakládání s nefunkčními světelnými zdroji a dalších 
aktivitách společnosti EKOLAMP dočtete na www.ekolamp.cz.

Už je tu opět konec školního roku. Květnové focení s Kamčou 
a besídky s vysvědčením znamenají loučení s dětmi, které jdou po 
prázdninách do MŠ a maminky se vrací do práce. Ale s některými se 
rádi shledáme po prázdninách opět ve Sluníčku nejen v herně, ale i 
při aktivitách ve cvičení či tvoření. Vám všem díky za kamarádství, 

upřímnost a snahu začlenit se do kolektivu malých i velkých u nás 
ve Sluníčku, což je taková malá přípravka a „odrazový můstek“ do 
školky a školy.

  Díky také vstřícnému vedení města Morkovice a ZŠ Morkovice. 
 Veselé léto přeje teta Maruška

Mateřská škola v Morkovicích disponuje velkou zahradou pro 
pobyt dětí. Zahrada každoročně vyžaduje údržbu zeleně, všech herních 
prvků včetně průlezek a pískoviště. Vše musí splňovat hygienické a 
bezpečnostní normy. Oplocení zahrady bylo za dlouhá léta provozu MŠ 
již nevyhovující, poškozené a z hlediska bezpečnosti dětí neodpovídalo 

stanoveným normám. V jarních měsícich byl proto zcela odstraněn starý 
plot a vybudováno nové oplocení celé plochy zahrady. Poděkování patří 
firmě pana Kroupy a jeho spolupracovníkům za provedení všech prací a 
rovněž našemu zřizovateli – MěÚ V Morkovicích za finanční příspěvek.

 Za kolektiv MŠ Skácelová Dagmar



11Morkovice-Slížany

Žákovský parlament ZŠ Morkovice

Co se bude dít ve škole o prázdninách?

Den naruby Druháci a loutky

Žákovský parlament se svou činností podílí na akcích a činnos-
tech naší školy. Díky němu se podařilo uskutečnit několik projektů 
ve škole.

V prosinci se žáci zapojili do celostátní sbírky Srdíčkové dny, 
jejíž výtěžek putuje na podporu rodin s těžce nemocnými dětmi. Této 
akce se již tradičně účastnili zástupci žákovského parlamentu jako 
osvědčení prodejci drobných předmětů.

Žáci 8. tříd velmi zodpovědně připravili Vánoční turnaj pro žáky 
naší školy a vyzkoušeli si tím své organizační dovednosti.

V únoru se o totéž pokusili i žáci 6. tříd, kteří naplánovali pro 
žáky 6. a 7. ročníků Turnaj ve vybíjené a za podpory učitelů tělesné 
výchovy se tato akce uskutečnila 28. 2.

28. 3. se pod záštitou žákovského parlamentu uskutečnil i Den 
učitelů, kdy jsme se zapojili do projektu „Hrdá škola“ a využili tento 
den k ocenění práce učitelů. Členové připevnili učitelům na dveře 
obálku, do které mohl každý žák vhodit poděkování nebo vzkaz.

V naší škole také proběhl Den naruby. Tento den spočíval v tom, 
že se žáci z druhého stupně vžili do role učitele na prvním stupni. 
Měli tedy jedinečnou možnost vyzkoušet si, jaké je předávat znalosti 
a dovednosti mladším spolužákům. 

Toalety na staré budově jsou již delší dobu v nevyhovujícím stavu 
a zasluhují si naši pozornost. Proto jsme se je o letošních prázdninách 
rozhodli zrekonstruovat. V rámci těchto stavebních prací vznikne i 
bezbariérové WC, které spolu s nájezdovou rampou při hlavním vcho-
du do budovy, zbudovanou vloni, je dalším krokem k bezbariérovosti 
naší školy. Na tomto místě bych chtěla poděkovat Městu Morkovice 
za finanční podporu při této rekonstrukci.

Jelikož se nám zvyšuje počet dětí navštěvujících školní družinu, 
rozhodli jsme se tuto rozšířit o další oddělení a vyčlenit třetímu od-
dělení prostory, které o prázdninách vybavíme tak, aby se tam naši 
žáčci spolu s paní vychovatelkou cítili dobře. 

Ve škole byla také díky zástupcům žákovského parlamentu 
uskutečněna Fotosoutěž, do které se zapojili žáci naší školy. Tato 
akce byla spojena s Dnem Země, takže žáci mohli fotit vše, co se týče 
Země, přírody. 

Bc. Alena Večerková, DiS.

Dalším záměrem je vybudování nových učeben jazyků a výchov. 
Inspirovali jsme se anketou žáků, kde vyšlo najevo, že žáci by si 

přáli mít možnost bezpečné úschovy kol, na kterých dojíždí do školy. S 
podporou místních zastupitelů se nám již podařilo generovat určitou 
finanční částku, kterou budeme do stavby úschovny kol před školou in-
vestovat. Napjatý rozpočet nám bohužel neumožňuje vyčlenit na tuto 
stavbu vlastní finance, proto v této věci uvítáme jakoukoli podporu 
veřejnosti. Menší rekonstrukce ve škole samozřejmě probíhají i během 
roku. Probíhají ovšem pouze tak, aby nerušily její chod. Letos jsme 
revitalizovali šatny, umístili v družinách boxy na aktovky, opravili plot. 

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

V pondělí 30. dubna se na naší škole uskutečnila akce pod názvem 
Den naruby. Tento den spočíval v tom, že se žáci z druhého stupně vžili 
do role učitele na prvním stupni. Měli tedy jedinečnou možnost vy-
zkoušet si, jaké je předávat znalosti a dovednosti mladším spolužákům. 

Pro některé žáky byl tento den obrovská zkušenost. I přes to, že si 
všichni žáci z druhého stupně těmito ročníky prošli, bylo potřeba si něja-
ká cvičení zopakovat a s učiteli se poradit na postupech a obsahu výuky. 

Žáci na prvním stupni měli takto zpestřenou výuku a možná i díky 
tomu se chovali ukázněně. Učitelé, kteří na tuto pozměněnou výuku 
dohlíželi a starším žákům pomáhali, byli často mile překvapeni, jak žáci 
tuto svou novou roli zvládli. Podle ohlasů jak od učitelů, tak i od žáků 
z prvního i druhého stupně se tento den povedl na minimálně 110 %. 

Nikola Kučírková, 9.B 

Ve středu 4. dubna přišli loutkoherci z Morkovic - M. Krčálová, O. 
Churá, B. Zaoral, A. Brázdilová a L. Bazalková zahrát dětem z druhých 
tříd pohádku Začarovaný les. 

Honza s Kašpárkem se zde vydávají hledat zakletou princeznu. 
Pomocí víly najdou cestu k čaroději, který princeznu vězní. Čeká je 
však ještě souboj s drakem, který dopadne samozřejmě dobře a celý 
příběh má šťastný konec. 

Pohádka se nám moc líbila, loutky byly nádherné. Moc děkujeme. 
Mgr. Hana Doleželová, Mgr. Zuzana Křůmalová 
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Ekotým a Den Země

Fotografická soutěž

Program HOBIT: HOdina BIologie pro živoT

ZŠ Morkovice věnuje velkou pozornost ekologii a environmen-
tálním tématům. Nově zformovaný Ekotým úzce na těchto tématech 
a aktivitách spolupracuje i s žákovským parlamentem. 

Jednou ze společných akcí byl Den Země, který proběhl pod 
hlavičkou projektu Hrdá škola v pondělí dne 23. dubna. Členové 
Ekotýmu a Žákovského parlamentu společně sestavili tzv. „Denní 
menu“ možných environmentálních aktivit pro inspiraci pedagogům. 
Žáci 3. ročníků v tento den vysadili památné lípy, žáci 7. ročníku 
tvořili myšlenkovou mapu na téma voda, osmáci si zahráli stolní hru 
Ekopolis a deváťáci upravovali okolí školy a školní zahrady. Mnoho 
učitelů využilo k výuce venkovní učebnu nebo prošli s dětmi stezku 
bosých nohou.

U příležitosti tohoto dne Ekotým slavnostně otevřel tzv. výběh. 
V případě dobrého počasí mají žáci 2. stupně možnost trávit velkou 
přestávku aktivně venku. Hrají stolní tenis, badminton, nebo si třeba 
udělají piknik na trávníku. Ekotým aktivně pracuje také na vznikajícím 
arboretu. Společně s paní učitelkou Zdražilovou se dali do určování a 
popisování stromů, které rostou na školních pozemcích. 

Práci Ekotýmu můžete sledovat na webové stránce https://
zsmorkovice.wixsite.com/ekotym.

Mgr. Jana Teriaki, ředitelka školy

Na naší škole se uskutečnila fotografická soutěž. Tato akce byla 
spojena s Dnem Země, takže žáci mohli fotit v podstatě vše, co se týče 
Země, přírody. Každý žák mohl zaslat maximálně dvě vlastní fotografie. 

Všem, kteří zaslali fotky do soutěže, děkujeme. Všechny byly 
povedené. Fotky hodnotili žáci žákovského parlamentu, kdy hlasovali 
pro jednotlivé fotografie, které byly v rámci objektivity bez jakéhokoliv 
označení. Autoři tří vítězných fotografií nakonec jsou: 

1. Nikola Podrazilová 
2. Jan Otevřel 
3. Nikola Podrazilová 

Vítězové dostali ceny v podobě paměťových microSD karet s 
dostatečnou kapacitou k pořizování fotografií, videí a ukladání dat 
na přenosných zařízeních. 

členové žákovského parlamentu

HOBIT je inovativní vzdělávací program určený pro žáky základních 
škol a studenty víceletých gymnázií. Smyslem programu je předat žákům 
zcela jednoduché informace, které vedou k záchraně života při vzniku 
srdečního a mozkového infarktu. Žáci se učí reagovat pomocí multimedi-
álního a simulačního vzdělávání na příznaky těchto onemocnění tak, aby 
byli schopni postiženému zachránit život. Výuka žáků probíhá v jedné 
vyučovací hodině - její náplní je poutavý vzdělávací film, který žákům 
vysvětluje podstatu kardiovaskulárních onemocnění. Znalosti žáků jsou 
prověřeny simulačním testem před a po zhlédnutí edukačního filmu. 

Edukační program staví na myšlence, že pro záchranu života si stačí 
zapamatovat pouze minimum základních informací. Děti jsou během 
vzdělávací hodiny seznámeny s příznaky onemocnění a správnými 
reakcemi na ně, s léčbou a rizikovými faktory onemocnění. Hodina 
je přitom pojatá zábavnou a inovativní formou. Zároveň je program 
nenáročný a uživatelsky příjemný. 

Naše škola se zapojila do projektu a program absolvovala třída  
8. A a 8. B v rámci výuky přírodopisu a výchovy ke zdraví. 

Ing. Radka Zdražilová 



13Morkovice-Slížany

Mléko do škol

Děti ze školy se zapojily do úklidu

Lyžařský výcvikový kurz 

V rámci projektu Mléko do škol dostávají všichni naši žáci zdarma 
mléčné výrobky. V následujícím školním roce jsme podepsali smlouvu 
o dodávkách těchto výrobků s místní farmou. Těší nás, že můžeme 
dětem nabídnout lokální kvalitní výrobky a podpořit tak farmu Ko-
zojedský dvůr v Níkovicích. V rámci počínající spolupráce Kozojedský 
dvůr sponzorsky dodal své výrobky pro Férovou snídani, kde je naši 

žáci mohli ochutnat. Do budoucna plánujeme využít možnosti výletů 
s výukovým programem, které tato farma taktéž nabízí. 

Rádi bychom podpořili místní farmáře i odběrem ovoce a zeleniny 
v rámci projektu Ovoce a zelenina do škol. Do této chvíle se nám ale 
nepodařilo najít dodavatele z regionu.

Duben patří tradičně akci s názvem Ukliďme Česko. Rovněž 
naše škola se do tohoto projektu zapojila a jednotlivé třídy se tak pod 
vedením svých vyučujících vydaly do okolí a pustily se do nelehké 
práce. Uklidit vše, co nepatří do přírody a co tam někteří lidé vyhodili. 

Žáci 1. stupně dostali pracovní rukavice i pytle na odpadky a 
postupně se se svými třídními učiteli vydali do ulic a různých zákoutí 
obce. 

Sbírali papírky, plastové láhve, našli možné i nemožné, občas 
nevěřili svým očím, co vše se hází na ulici na zem. Vysmejčili kde jaký 
kout a uvědomili si, že i my – žáci máme na nepořádku svůj díl viny. 
Udělali tak dobrou věc a snad se i poučili, že odpadky patří do košů, 
popelnic, nejlépe roztřídit do kontejnerů. A hned se nám všem bude 
žít lépe v našem městě, v naší krásné zemi. 

Ukliďme Česko souvisí i se Dnem Země, který jsme si připo-
mněli v pondělí 23. dubna. V rámci výuky si mohli učitelé připravit 
pro žáky projekty, pracovní listy a další výukové metody, které tuto 
problematiku přiblížili. Například v rámci fyziky si žáci Žáci 7. ročníku 
tvořili myšlenkovou mapu na téma Voda. Ve fyzice dokončili téma o 
vlastnostech kapalin. Žáci 8. ročníku si zahráli stolní hru Ekopolis 
– přemýšlím o městě. Hra žáky velmi bavila. Hráči se stali starosty, 

budovali město z jednotlivých staveb a za správně umístěnou stavbu 
získali body. V případě „červené stavby“ body odečítali, cílem bylo 
dosáhnout co největšího počtu bodů. V pracovních činnostech 8. a 9. 
ročníky upravili okolí školní budovy a školní zahrady. 

Za všechny pracanty třída 3.B, Ing. Radka Zdražilová

Ve dnech 5. 3. - 9. 3. se 21 žáků 7. tříd zúčastnilo tradičního 
lyžařského výcvikového kurzu. Akce probíhala na Horní Bečvě ve 
SKI areálu Rališka. 

Vyšlo krásné počasí s dostatkem sněhu a tak si žáci užili lyžo-
vání za jasného počasí a plně využitelnou sjezdovku bez zbytečných 
front u vleku a lanovky. Žáci na kurzu zdokonalovali své lyžařské 
dovednosti, někteří se jízdu na lyžích učili poprvé. Byla vytvořena 3 
lyžařská družstva. 

Smyslem kurzu nebylo jen zdokonalování dovedností na svahu, 
nýbrž i stmelování kolektivu, společná zábava, vyzkoušení jiného 
denního režimu, osamostatnění a pobyt v přírodě a na čerstvém 
vzduchu. Žáci si ověřili, že tvrdá práce na zdokonalování vlastních 
dovedností přináší výsledky. Lyžařskému výcviku bylo věnováno 
dopoledne i odpoledne a celý týdenní kurz a pobyt vedli učitelé Mgr. 
Bronislav Mich, PhDr. Jakub Forýtek, Mgr. Tereza Pospíšilová a Bc. 
Alena Večerková, Di.S. 

Večer si žáci s učiteli připravovali program plný společenských 
her. Podle ohlasů si žáci celý kurz užili a budou na něj rádi vzpomínat, 
což je také hlavním smyslem kurzu.

Ohlasy žáků: 
• „Vzpomínat budu na lyžování a večerní program.“ Žaneta 
• „Nejvíce mě bavil kolotoč na lyžích.“ Marek 
• „Vzpomínat budu na zážitky z lyžáku.“ Lukáš 
• „Naučila jsem se carving.“ Adéla 
• „Naučil jsem se lyžovat.“ Patrik 
• „Vzpomínat budu na večerní zábavu a na nejlepší lyžování.“ Kamila 
• „Vzpomínat budu na tu srandu.“ Nina 
• „Nejvíc mě bavilo lyžování a hry večer.“ Aleš 

PhDr. Jakub Forýtek a kol. 
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Již třetím rokem nabízíme rodičům nejen našich žáků příměstské 
tábory při ZŠ Morkovice. Cílem je umožnit rodinám trávit dovolenou 
společně tehdy, kdy si samy vyberou, a umožnit dětem trávit aktivně 
volný čas o prázdninách. Přihlášky jsme přijímali do 30.5., ale pro 
opozdilce, kteří by chtěli své děti ještě přihlásit, prodlužujeme termín 
do 30. 6. 2018.

Termíny jednotlivých turnusů najdete na webu školy.

Druhý ročník plesu byl ještě povedenější než ten první

Základní umělecká škola

Příměstské tábory

Vydařený „Morkovský košík“

Sobota 17. března byla v Morkovicích ve znamení dlouho připra-
vovaného školního plesu. V loňském roce byla tato tradice obnovena 
a dle počtu hostů lze soudit, že si získala své příznivce. 

Organizace však opět nebyla vůbec jednoduchá, bylo potřeba 
zajistit spoustu větších i menších věcí, které se postupně propojily v 
jeden celek, který vyvrcholil druhým ročníkem. 

Vše vypuklo o den dřív, kdy se členky Rodičovské akademie sešly 
již v pátek v dopoledních hodinách, aby ze sokolovny udělaly útulné 
a reprezentativní místo. A že to byla opravdu práce usilovná, není 
pochyb. Výsledek však stál za to. 

V sobotu v pozdních odpoledních hodinách se začala postupně 
sokolovna plnit. Nejprve vystupujícími, kteří si společně se svými 
učiteli a vedoucími ještě jednou vyzkoušeli svá vystoupení, a později 
prvními hosty. V osm hodin byla pak celá akce zahájena. Nebyl by to 
školní ples bez zahajovací polonézy, kterou nacvičili žáci devátých 
a osmých tříd pod vedením paní učitelky Sobotkové. Děvčata se 

proměnila v dámy v krásných večerních róbách a chlapci v pány v 
sakách. Všem to náramně slušelo a jejich výkon byl poprávu odměněn 
bouřlivým potleskem. 

Tímto však kulturní program nekončil. Zaplněnému sálu se před-
stavil taneční kroužek pod vedením paní učitelky Michové, moderní 
gymnastky paní učitelky Foltýnové s Emilem Zátopkem, mažoretka 
Nikča, taneční dívčí skupina Diamonds, kterou vede paní Žourková 
a výherci pěvecké soutěže. Poté se již všichni mohli začít bavit na 
parketu. O starší i soudobé hudební hity se v průběhu celého večera 
postarala hudební skupina Dorádo. 

Úderem půlnoci byla vyhlášena tombola se zajímavými cena-
mi. Plesové veselí se v morkovické sokolovně protáhlo do brzkých 
ranních hodin, kdy sál opouštěli poslední návštěvníci. Organizátoři 
akce – Rodičovská akademie a Základní škola Morkovice, tak mo-
hou být s uplynulým ročníkem spokojeni, vždyť za jeho přípravou 
stojí několika týdenní usilovná práce. Všichni včetně vystupujících, 
organizátorů a učitelů, kteří připravili s dětmi vystoupení, zasloží 
velkou pochvalu a poděkování. Poděkování patří i paním kuchařkám 
za přípravu občerstvení. 

Mgr. Eva Pátíková

Hned úvodem bych rád zmínil naši účast a úspěchy v Národní 
soutěži ZUŠ v hudebním a tanečním oboru, která probíhala v jarních 
měsících. Soutěže se zúčastnili: Amálie Hrušáková a Petr Hýsek – zpěv, 
Anna Pavelková – klarinet, Barbora Lejsalová – příčná flétna, Pavlína 
Hudečková, Alois Štěpán a Vojtěch Sobotka – trubka, Vojtěch Valenčík 
– tenor a taneční seskupení, v němž vystupovala Lenka Suchánková a 
Klára Vdolečková. Velmi úspěšné bylo vystoupení Aničky Pavelkové, 
která v krajském kole získala fantastické první místo. Další zdařilý 
muzikantský výkon podal Vojta Valenčík, jenž se v krajském kole 
umístil na výborném druhém místě. Ještě jednou všem zúčastněným 
gratuluji za výtečnou reprezentaci naší školy a především místní 
pobočky. Jen tak dále! 

Koncem měsíce dubna se uskutečnil každoroční Absolventský 
koncert. Mezi žáky, kteří tímto koncertem ukončili I. stupeň hudeb-
ního oboru, patřili: Vysloužil Stanislav – zobcová flétna (ze třídy p. uč. 
Petry Bajerové), Eliáš Matěj – bicí nástroje, Krejčiříková Adéla – klavír 
(ze třídy p. uč. Víta Krejčiříka), Mlčoch Vladimír – klavír (ze třídy p. 
uč. Marie Sobotkové), Kazíková Simona a Krčková Hana – zpěv (ze 
třídy p. uč. Veroniky Juřenové), Bayerová Anna a Měrková Kateřina 
– klavír (ze třídy p. uč. Dany Stýskalíkové), Nguyen Thi Hong Thuy – 
kytara (ze třídy p. uč. Milana Vaculíka), Holásková Kristýna – housle 
(ze třídy p. uč. Luďky Vašákové), Křůmal Jan – klarinet (ze třídy p. 
uč. Radky Ženaté).

Ještě než se konec školního roku a prázdniny přihlásí o slovo, rád 
bych Vás pozval na místní hodové odpoledne, kde spoluúčinkujeme. 
Závěrem mi dovolte za celou naši pobočku poděkovat Vám všem, 
kteří nás podporujete a se kterými jsme během tohoto školního roku 
spolupracovali. Krásné léto!

pozdravem Vojta Ludík

Absolventi: zleva Matěj Eliáš, Vladimír Mlčoch, Kristýna Holásková, Jan 
Křůmal, Adéla Krejčiříková, Anna Bayerová, Kateřina Měrková, Stanislav 
Vysoužil, Ivana Nguyen, Hana Křčková, Simona Kazíková

V sobotu 7. 4. 2018 se v morkovické sportovní hale uskutečnil 
již tradiční volejbalový turnaj žen „ O morkovský košík“. Letos se jej 
zúčastnilo 11 týmů, které bojovaly ve třech skupinách. Nejlépe se dařilo 
družstvu Rumové víly z Holešova. To obsadilo v konečném pořadí 1. 
místo před týmem děvčat z Hulína. Třetí místo vybojovaly volejbalistky 
z Vyškova. V závěrečném nástupu byla odměněna všechna družstva.

Děkujeme našim sponzorům (hlavně Stavebninám Suchomel) za 
hodnotné ceny a těšíme se již na příští ročník.

Volejbalistky z Morkovic
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Co se děje na poli pomoci ohroženým dětem na Kroměřížsku? 

Víte, kdo tvoří síť služeb pro ohrožené děti a jejich rodiny 
na Kroměřížsku?

Jsou to nejen sociální pracovníci orgánu sociálně-právní ochrany 
dětí (OSPOD), ale i zaměstnanci sociálních služeb, základních a ma-
teřských škol, školských zařízení, volnočasových zařízení, pediatři, 
soudci Okresního soudu v Kroměříži, policisté, psychologové a jiní. 
Tito aktéři sítě a mnozí další mají v síti své nezastupitelné místo. 

Nezbytná spolupráce ve prospěch dětí
Jako lokální síťařky projektu Systémový rozvoj a podpora ná-

strojů sociálně – právní ochrany dětí, realizovaného Ministerstvem 
práce a sociálních věcí, podporujeme spolupráci a komunikaci všech 
výše uvedených aktérů sítě, aby se ohroženým dětem a jejich rodinám 
dostalo včasné pomoci. Dne 5. dubna 2018 jsme proto iniciovaly v 
Kroměříži mezirezortní setkání, kterého se zúčastnilo 29 zástupců 
místní sítě služeb, především z řad sociálních služeb a OSPOD Měst-
ského úřadu Kroměříž. Mezi dalšími zúčastněnými byli také zástupci 
z oblasti školství, zdravotnictví a spravedlnosti.

K tomu, proč je spolupráce zástupců místní sítě pro OSPOD 
Městského úřadu Kroměříž důležitá, se vyjádřila vedoucí Gabriela 
Rebecca Janošová:

 „Aby byla činnost OSPOD co nejefektivnější, je nezbytná vzájemná 
spolupráce se všemi subjekty dalších návazných služeb a institucí…Tyto 
služby by v ideálním případě měly být vzájemně propojené, postavené na 
vzájemné spolupráci a schopné pružně  reagovat na individuální potřeby 

jednotlivých dětí a rodin. OSPOD pak může naplňovat svou koordinační 
roli, kdy prostřednictvím nástrojů sociální práce do jisté míry koordinuje 
celý systém práce s rodinou a dítětem. Jedním z kroků směřujících k dosaže-
ní tohoto cíle bylo i setkání ́ Ohrožené děti a síť aktérů v ORP Kroměříži´, 
na kterém jednotliví aktéři dostali  prostor k osobnímu setkání, výměně 
informací o svých službách a k projednání reálných možností  vzájemné 
spolupráce.“

Co bylo na programu?
Zástupci sociálních služeb představili svou aktuální nabídku 

činností. Zabývali se tématy např. pomoc rodinám s hospodařením, 
zadlužení rodin, pomoc při výchovných nebo vzdělávacích potížích 
dětí, při zvládání konfliktních rozvodových situací mezi rodiči apod. K 
tomu, aby spolupráce fungovala, potřebují aktéři sítě na prvním místě 
znát vzájemně možnosti jednotlivých služeb a podmínky jejich využití.

Síťařky proto představily návrh na zpřehlednění nabídky míst-
ních služeb (nejen sociálních, ale i dalších rezortů), který by v písemné 
formě obsahoval klíčové informace a kontakty. Jeho potřebnost 
zúčastnění potvrdili a síťařky jej v následujících měsíc budou zpra-
covávat.

Jak pomoci dětem s psychickými potížemi? Právě toto téma re-
zonovalo během závěrečné diskuse, kde se účastníci shodli na potřebě 
dalšího setkání se zaměřením na možnosti pomoci těmto dětem v 
rámci stávající sítě služeb na území Kroměřížska.

V čem jsou podobná setkání užitečná pro zástupce škol, zhodnotil 
školní psycholog, Josef Mižigar: „Setkání bylo velmi přínosné z hlediska 
informací o jednotlivých sociálních službách, které mohou využívat i žáci 
naší školy, případně jejich rodiče. Přínosem bylo i navázání osobního 
kontaktu s jednotlivými aktéry setkání a navázání další společné schůzky 
- například se zástupci soudu a OSPOD.“

„Chtěly bychom touto cestou poděkovat za vstřícnost zástupcům 
Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových v Kroměříži, 
odboru Odloučeného pracoviště Kroměříž, za poskytnutí prostor pro 
zrealizování setkání,“ doplnily síťařky, které připravují další setkání 
k propojování místních zástupců sítě.

Bc. Alžběta Luhan Fürstová, DiS.  a  Mgr. Martina Janečková
lokální síťařky pro ORP Kroměříž
Ministerstvo práce a sociálních věcí
alzbeta.luhan@mpsv.cz
martina.janeckova@mpsv.cz

Kdo je lokální síťař?
Je nezávislým aktérem sítě služeb pro ohrožené děti a jejich ro-

diny. Ve svém konání vychází ze zmapovaných potřeb aktérů směrem 
k fungování sítě jako celku. Vytváří prostor pro jejich spolupráci v 
rámci mezirezortní sítě pomoci ohroženým dětem a rodinám. Více o 
projektu Systémový rozvoj a podpora nástrojů sociálně-právní ochrany 
dětí najdete na: www.pravonadetstvi.cz.
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Závod O pohár starosty Morkovic-Slížan 2018

VI. ročník soutěže jednotlivců v běhu na 60 m s překážkami
 „Šedesátky v Morkovicích“

Již třetí ročník tohoto kynologického klání se podařilo realizovat 
v areálu Kynologického spolku Morkovice. Na závod bylo celkem 
přihlášeno dvacet psů, z toho dva nenastoupili. Závodníci soutěžili ve 
čtyřech kategoriích podle Národního zkušebního řádu pro sportovní 
výcvik psů. Dvě kategorie ZZO a ZZO1 se soustředily pouze na po-
slušnostní prvky a další dvě kategorie ZM a ZVV1 kromě poslušnosti 
vyžadovaly i prvky obranářské. Na hodnotící místo Nejlepší mládežník 
bohužel nikdo nenastoupil, mládežníků celkově mezi kynology chybí.

I přes velmi teplé počasí, které tento závod provází v každém 
ročníku, všichni závodníci dokončili závod bez úhony a podali velmi 
pěkné výkony, bylo na co se dívat. Z Kynologického spolku Morkovice 
jsme v tomto závodě měli tři úspěšné reprezentanty, kteří se umístili 
tzv. na bedně a jsme na ně náležitě hrdí!

Výsledky:
Kategorie ZZO
1. místo Rubická Libuše, pes Xero Kedorb (KK Kroměříž)
2. místo Majdová Veronika, pes Abby Malirun (KK Holešov)
3. místo Dopitová Eva, pes Perun Girmido (KS Morkovice)

Kategorie ZZO1
1. místo Kavalcová Marie, pes Amundsen ze Srbovky (KK Rajhrad)
2. místo Dlapová Beata, pes Daisy (KK Zlín Mladcová)
3. místo Péčková Zuzana, pes Randy Krosandra (KK Zlín Mladcová)

Kategorie ZM
1 .místo Medková Pavla, pes Orcan Mi-Ji (KK Lhotka)
2. místo Štrych Zbyněk, pes Arya Natro Bohemia (KS Morkovice)
3. místo Rubická Libuše, pes Zeavo Vinity Fair (KK Kroměříž)

Kategorie ZVV1
1. místo Matula Jaroslav, pes Aneta Sharmat (KK Lhotka)
2. místo Pekařová Martina, pes Arlen Natro Bohemia (KS Morkovice)
3. místo Helešic Štěpán, pes Akela z Eliščina dvora (KK Velké Pavlovice)

Velmi děkujeme všem závodníkům za krásnou podívanou, všem 
pomocníkům, kteří na akci pomáhali a panu rozhodčímu Ing. Mirosla-
vu Vávrovi za trpělivé posuzování. V neposlední řadě patří poděkování 
všem sponzorům, kteří akci podpořili věcnými cenami, jmenovitě: 
Krmiva Bardog, Vitakraft, MVDr. Šinová a Stavebniny Suchomel.

Těšíme se naviděnou na dalším ročníku!
Bc. Lenka Obrtelová

První květnovou neděli, tedy 6. 5. 2018, jsme u nás v Morkovicích 
využili k uspořádání soutěže mladých hasičů jednotlivců, tj. běhu na 
60 m s překážkami. Letos nám počasí velmi přálo, a tak se dala čekat 
pěkná podívaná, super atmosféra a spousta báječných lidí majících 
zájem o požární sport.

Soutěž probíhala dle směrnic hry Plamen dvoukolově s výměnou 
drah. Začala tradičně nástupem soutěžících, poradou rozhodčích s 
vedoucími a tréninkem překážek. Soutěžilo se v pořadí: kategorie 
smíšená, mladší žákyně, mladší žáci, po té starší žákyně a starší 
žáci. Že je naše soutěž stále atraktivní, svědčil počet přihlášených 
účastníků. Na tento VI. ročník se sjelo celkem 78 soutěžících z okresu 
Kroměříž, Vyškov, Brno, Brno-venkov a Přerov. Průběh soutěže byl 
svižný a bez komplikací. Opět byl plný nervozity, radosti, povzbu-
zování, ale i smutku a malého zklamání. Našim zástupcům se vedlo 
velmi dobře. Jejich pilná příprava byla znát. Spousta z nich si zaběhla 
osobní rekordy, stála na stupních vítězů a svým jistým výstupem moc 
překvapila dojaté rodiče i prarodiče.

Závěrečný nástup opět udělal radost všem. Za snahu každý 
soutěžící dostal sladkou odměnu, nejlepší tři poháry, nejlepších pět 
medaile a nejlepších patnáct věcné odměny. Věřím, že si tento den v 
rodinné atmosféře užili všichni a snad se v příštím roce v tak hojném 
počtu opět sejdeme.

Kristina Krejčí, 
starostka sboru

VÝSLEDKY
Kategorie smíšená (5 - 7 let):  celkem 14 soutěžících
Adina Sklářová 2. místo 27,05 s

Natálie Dobiášová 4. místo 30,37 s
Eliška Adamová 7. místo 33,77 s
Pavel Dobiáš 8. místo 34,17 s
Lukáš Mišurec 9. místo 38,49 s
Monika Obdržálková 11. místo 42,22 s

Kategorie mladší žákyně: 
celkem 16 soutěžících
Eliška Balážiová 1. místo 15,90 s
Amálie Doleželová 2. místo 19,60 s
Tereza Dobiášová 4. místo 20,73 s
Gabriela Vlčková 6. místo 22,68 s
Kateřina Tesařová 8. místo 23,46 s

Kategorie mladší žáci: 
celkem 17 soutěžících
Tomáš Navrátil 3. místo 16,98 s
Matěj Štěpánek 7. místo 20,21 s
Martin Karásek 12. místo 23,81 s
Radek Obdržálek 13. místo 23,87 s

Kategorie starší žákyně: 
celkem 17 soutěžících
Natálie Navrátilová 2. místo 14,71 s

Kategorie starší žáci: 
celkem 14 soutěžících
Jan Pospíšil 2. místo 13,26 s
Vít Vymazal 5. místo 15,22 s
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Pozor na požáry

Morkovská hasičská mládež byla ve hře Plamen 
a soutěži dorostu opět úspěšná

Jak již je zvykem, když přijdou krásné letní teploty a období 
prázdnin, začíná sezona grilování a pořádání táboráků. V žádném 
případě si nikdo z nás neuvědomuje s tím spojená rizika vzniku po-
žáru. Stačí jen jedna jiskra, kterou rozfouká vítr a může vzniknout 
požár, který se ve vyprahlé krajině, nebo ve zlatavém obilí velice rychle 
rozšíří. V žádném případě nesmíme zapomínat, že zákon o požární 
ochraně č. 133/1985 Sb. nám ukládá povinnost učinit odpovídající 
opatření proti vzniku a šíření požáru. To znamená, že musíme vše 
zabezpečit tak, aby se při grilování oheň nikde nerozšířil a obzvláště 
když pořádáme táborák (spalování hořlavých látek na volném pro-
stranství), aby se spalování nevymklo kontrole a nevznikl z něj požár.

Dalším nešvarem, kterým je obzvláště nebezpečný, je vypalování 
trávy a suchého porostu. Vypalování trávy a suchého porostu je zaká-
záno oprávněně. Je to jedna z velmi rizikových činností, které často 
končí nekontrolovatelným rozsáhlým požárem. Ani menší ohníčky v 
přírodě ale nejsou bez rizika. Jak je napsáno v předchozím odstavci, 
zákon o požární ochraně č. 133/1985 Sb., nám ukládá povinnost učinit 
odpovídající opatření proti vzniku a šíření požáru.

NEZAPOMÍNEJTE!!!!!
Vždy učinit odpovídající opatření proti vzniku a šíření požáru. 

Negrilujte a nepořádejte táboráky v době, kdy fouká vítr a může 
oheň rozšířit. Vždy po skončení grilování nebo opékání špekáčků vše 
zahaste a důkladně zkontrolujte. 

Dále nezapomínejte na zákaz vypalování trávy a suchých porostů. 
V případě porušení tohoto zákazu hrozí, dle zákona, fyzické osobě 
pokuta až ve výši 25 000 Kč, právnické osobě a podnikající fyzické 
osobě může být udělena sankce až do výše 500 000 Kč. Pálení klestí 
a zahradního odpadu je možné nahlásit předem na telefon 950 670 
222 nebo využít portál na internetových stránkách http://www.hzscr.
cz/clanek/hzs-zlinskeho-kraje-menu-informacni-servis-evidence-
-paleni.aspx

Bc. Pavel Krejčí
preventista SDH Morkovice

V soutěžení je Morkovská hasičská mládež velmi aktivní. Hodně 
jim záleží na postupové celostátní hře Plamen a soutěži dorostu. Právě 
tyto dvě soutěže se konaly v sobotu 12. 5. 2018 (hra Plamen) a v ne-
děli 13. 5. 2018 (soutěž dorostu) na atletickém stadionu v Chropyni. 
Pro naše družstva i jednotlivce nastat den „D“. Na soutěž vyrazily s 
nelehkými cíli. Jelikož po podzimním kole byly už „karty částečně 
rozdány“, mladší si chtěli udržet těsné 1. místo a starší zabojovat o 
místo 2. Družstvo dorostenek se mělo pouze kvalifikovat na krajské 
kolo během na 100 m s překážkami a znalostním testem.  Dorosten-
ce jednotlivce už čekala „ostrá“ soutěž v běhu na 100 m, dvojboji a 
znalostním testu. 

Hra Plamen v sobotu přivítala 7 družstev mladších žáků a 15 
družstev starších žáků, která plnila celkem čtyři disciplíny v pořadí 
štafeta CTIF, štafeta 4×60 m, štafeta požárních dvojic a požární útok 
Plamen. My jsme se na soutěžní sezónu připravovali už od začátku roku 
v tělocvičně ZŠ a v hale. Disciplíny samotné jsme trénovali od dubna, jak 
to počasí dovolilo. Soutěžní týmy jsme skládali až týden před závody, 
hlavně podle výsledků, zkušeností a zdravotního stavu. U mladších to 
žádný problém nebyl, jelikož máme v této kategorii hodně dětí. Za to u 
starších jsme si nakonec museli vypůjčit dva chlapce z SDH Počenice, za 
což jim velmi děkujeme. Bez nich bychom nikam nejeli. SDH Morkovice 
tedy v mladších žácích reprezentovali tito mladí hasiči: Matěj Štěpánek, 
Magdaléna Hudečková, Daniel Vlček, Gabriela Vlčková, Ema Medková, 
Václav Baláži, Amálie Doleželová, Martin Karásek, Kristýna Janečková a 
Tomáš Navrátil. Za starší to byly: Eliška Balážiová, Jan Pospíšil, Natálie 
Navrátilová, Natálie Podrazilová, Anna Bayerová, Pavlína Hudečková, 
Vít Vymazal, Jakub Hlaváč a Štěpán Savčák. 

Samotný průběh soutěže byl hodně svižný, organizačně dobře 
zajištěný a také disciplinovaný od vedoucích i závodníků samotných. 
Byl plný překvapujících výsledků, ale i nepovedených pokusů a také 
nečekaných zvratů. Opět se potvrdilo, že pořekadlo „bažanti se počí-
tají až po boji“ stále platí. Naše dvě družstva si vedla výborně a velmi 
zkušeně. I když jsme si v některých disciplínách nebyli úplně jisti, vše 
nakonec dobře dopadlo. Družstvo mladších žáků se u místilo na skvělém 
1. místě a družstvo starších žáků získalo s přehledem místo 2. Tímto 
také postoupilo po desáté v řadě na krajské kolo do Otrokovic. 

I nedělní soutěž dorostu probíhala hladce. Náš sbor reprezentovalo 
družstvo dorostenek ve složení Renáta Dopitová, Martina Mazurová, 
Kamila Krejčí, Barbora Horáková, Kateřina Borovičková, Natálie Navrá-
tilová, Natálie Podrazilová a hostující Lucie Macháňová. Děvčata se se 
ctí kvalifikovala a budou tak na krajském kole, po třetí v řadě, bojovat o 
postup na Mistrovství ČR.  V jednotlivcích jsme měli zastoupení v do-
rostencích mladších, kde Jan Pospíšil byl jediný a tak také postoupil na 
krajské kolo. Jeho výkony byly velmi vydařené, proto věřím, že se tam ne-
ztratí. Kategorie středních dorostenců byla hojně zastoupena. I když naši 
dorostenci si vedli dobře, zaběhli si osobní rekordy, na postup to bohužel 
nestačilo. Lukáš Dopita se umístil na 4. místě a Zdeněk Vojtěch Vaculík 
na 7. místě. V kategorii starších dorostenců to bylo trochu napínavější. 
Tom Borovička si nakonec zajistil 3. postupové místo až skvělým výkonem 
v druhé disciplíně, a to dvojboji. Letošní ročník okresního kola byl pro 
SDH Morkovice hodně těžký, za to velmi úspěšný. Naše týmy zúročily 
všechny zkušenosti a hodiny pilného tréninku. Věřím, že se na krajské 
kolo budou připravovat ještě usilovněji a třeba se jim splní sen o medaili.

Kristina Krejčí, starostka sboru
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VII. ROČNÍK SOUTĚŽE „O PUTOVNÍ PŘILBU JOSEFA VAŠINY“ 
& II. KOLO VELKÉ CENY MHJ OKRESU PŘEROV v PÚ 2018

Jako každý rok patří první sobota v květnu našim závo-
dům v požárním útoku. V letošním roce to byl již VII. ROČNÍK 
SOUTĚŽE „O PUTOVNÍ PŘILBU JOSEFA VAŠINY“ a námi pořá-
daný druhý ročník VELKÉ CENY MHJ OKRESU PŘEROV v PÚ. 

Již celý týden jsme připravovali areál, aby se u nás závodníkům 
a návštěvníkům líbilo a rádi se k nám vraceli. Tento rok čekalo závod-
níky milé překvapení v podobě nové základny i s náběhem ze zám-
kové dlažby. Tuto renovaci dráhy jsme vlastními silami vybudovali 
za finanční podpory města Morkovice – Slížany. Dále jsme upravili 
terče, aby odpovídaly úrovni i těch nejlepších soutěží v republice. 

Už před devátou hodinou se začali sjíždět první soutěžící. 
Prezence probíhala bez jakýchkoliv problémů, přesně v 10.15 hodin 
proběhl slavnostní nástup, po kterém následovala porada velitelů, 
rozhodčích a pořadatelů. Na poradě bylo vše vyjasněno a bylo známé 
konečné startovní pořadí mužů a kdo z VC MHJPR přijel a pokusí se 
zabojovat o body do ligy. Celkem se sešlo 25 týmů mužů (13 týmů 
z VC MHJPR). Kolik se sejde týmů žen a starých pánů nebylo pořád 
jasné, jelikož jim běžela ještě hodina na prezenci. 

Přesně v 10.30 hodin se začal chystat první tým mužů, a to 
domácí Morkovice. Před startem se domluvili, že musí jít hlavně 
na jistotu, protože doma je to vždy těžké. Na většině soutěží platí, 
že doma se nevyhrává a domácím se moc nedaří. Tato věc není asi 
spojena jen se samotnou nervozitou z pokusu, ale i s tím, že se před 
domácími fanoušky chtějí ukázat co nejlépe. Nesmíme zapomenout 
ani na nervozitu z toho, aby celá soutěž proběhla k co největší spo-
kojenosti všech závodníků a diváků. 

Ale teď už k samostatnému pokusu našich mužů. Ti šli tak, jak 
řekli a předvedli celkem pěkný pokus s výsledným časem 20.48 s, 
který nakonec přinesl 13. místo ze všech soutěžících a 7. místo ve 
VC MHJPR. Po našich mužích následovaly další pokusy, které se 
někdy podařily lépe, někdy hůře, a bohužel bylo i pár neplatných. Při 
startu desátého týmů, a to mužů z SDH Hlinska, všichni s velkým 
očekáváním sledovali, jak dopadne, jelikož od výstřelu vše probíha-
lo bez jakéhokoliv zaváhání a vše směřovalo k nádhernému času. 
Po sestřelení terčů se všem téměř zatajil dech, jelikož časomíra se 
zastavila na čase 16,95 s.  Vše proběhlo podle pravidel a tím pádem 
padl nový rekord dráhy, kde muži z SDH Hlinska překonali rok starý 
rekord SDH Zahnašovice 17,08 s. 

Tím si SDH Hlinsko vybojovalo 1. místo. Na 2. místě s časem 
17,16 s se umístili muži z SDH Hrabůvky a na 3. místě muži z SDH 
Dětkovic (PV) s časem 17,64 s. V mužské kategorii se bylo určitě na 

co dívat, jelikož padaly velice pěkné časy. Již v průběhu této kategorie 
byla ukončena prezence žen do VC MHJPR. V ženské kategorii se na-
konec představilo 14 týmů a z toho 8 bojovalo o body do VC MHJPR. 

 Po skončení kategorie můžu, proběhla krátká přestávka na pře-
dělání trati a občerstvení rozhodčích, a již se s napětím očekávalo, co 
zde uvidíme dále. Jako první odstartovaly domácí ženy z Morkovic. 
Pokus byl velice krásný a vypadalo to na pěkný čas. Časomíra se 
nakonec zastavila na čase 19,90 s, který vynesl krásné 4. místo ze 
všech týmů, a v pořadí týmů z VC MHJPR 1. místo. Dle mého ná-
zoru mohl být čas o dost lepší, jelikož máme stroj v servisu a ženy 
šly se strojem o hodně sladším a po roztažení vedení museli čekat 
na vodu. Dále pokračovali i méně povedené pokusy. Velký rozruch 
přinesl pokus žen ze Špiček, které běžely bez jakéhokoliv zaváhání a 
časomíra se jim zastavila na čase 17,50 s. Tímto časem byl překonán 
rekord dráhy i v ženské kategorii. Tento rekord ale dlouho nevydržel, 
jelikož byl překonán hned následujícím bezchybným pokusem žen 
z TAG Zahnašovice. Ty stanovily laťku na 17,18 s. I v této kategorii 
se bylo na co dívat. 

Abychom si to tedy shrnuli. Na 1. místě se umístily ženy z TAG 
Zahnašovice s časem 17,18 s, na 2. místě ženy z SDH Špičky s časem 
17,50 s a třetí místo si vyběhly s časem 18,54 s ženy z SDH Bílovice A.  

Po skončení kategorie žen měla probíhat kategorie starších 
pánů, ale bohužel se nepřihlásil žádný tým, tak byla zrušena. Před 
závěrečným nástupem proběhla dvacetiminutová přestávka, kde se 
počítaly a kontrolovali všechny výsledky. 

Pořadí stupňů vítězů a překonané rekordy již znáte, ale ještě 
nevíte, že nejlepší sestřik v kategorii mužů předvedl pravý proudař z 
SDH Hlinska s časem 16,53 s a v ženské kategorii se o to podělily dvě 
závodnice, a to levá proudařka z TAG Zahnašovice a pravá proudařka 
z SDH Špičky s časem 16,80 s. Největší prostřiky (zahradníci) byly v 
kategorii mužů SDH Doloplazy, v kategorii žen SDH Čechy. 

Počasí celou sobotu přálo a byl krásný slunný den s občasným 
zafoukáním větříku. Moc děkujeme všem, kteří nás podpořili a 
pomohli s uspořádáním našeho již VII. ROČNÍK SOUTĚŽE „O PU-
TOVNÍ PŘILBU JOSEFA VAŠINY“ a druhého ročníku VELKÉ CENY 
MHJ OKRESU PŘEROV v PÚ u nás v Morkovicích.  Doufáme, že si 
to všichni závodníci a diváci užili, moc se jim u nás líbilo a v příštím 
roce 4. května 2019 se u nás opět uvidíme na již VIII. ROČNÍKU 
SOUTĚŽE v požárních útocích. 

Bc. Pavel Krejčí
člen soutěžního týmu mužů
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     V sobotu 26. května 2018 se konala sportovní akce Mikroregi-
onem Morkovsko na kole. Smyslem akce bylo poznat krásy mikroregi-
onu a zasportovat si. Zapojily se všechny obce mikroregionu: Dřínov, 
Hoštice, Kunkovice, Lhota u Pačlavic, Litenčice, Morkovice-Slížany, 
Nítkovice, Pačlavice, Počenice, Pornice, Prasklice, Strabenice, Tetětice, 
Uhřice, Věžky, Vlčí Doly a letos nově přibyly Bojanovice, Lutopecny, 
Měrůtky a Zlobice. Akce byla pro všechny milovníky cyklistiky, aktivní 
sportovce na horském kole, či rekreační cyklisty na trekingovém kole. 
Zázemí dojezdu letos nabídla obec Prasklice.

Startovalo se od 8:00 hodin z kterékoliv obce. Trasu i počet obcí si 
zvolil každý sám. V každé obci bylo připraveno stanoviště, ve kterém 
se cyklista občerstvil a získal kontrolní razítko. Pokud účastník přijel 
do cílové obce Prasklice do 16:30 h a získal 20 razítek, čekala ho jedna 
ze zajímavých cen. Bylo možné si vybrat sportovní ponožky, láhev 
na kolo nebo sadu světel na kolo. Cyklista, který získal 16 razítek, 
byl zařazený do slosování. Celkem bylo připraveno 100 krásných cen  

Mikroregionem Morkovsko na kole

KOUPALIŠTĚ  MORKOVICE – SLÍŽANY

20 LET TRIATLONU V MORKOVICÍCH

a také v letošním roce byla 1. cena sportovní kolo. Pro všechny děti, 
bez ohledu na to jakou zdolaly vzdálenost, čekala v cíli sladká odměna.

V letošním roce se zúčastnilo akce 400 cyklistů všech věkových 
kategorií. Do cíle dojelo 337 cyklistů, 227 cyklistů projelo 16 a více 
obcí a z toho 133 účastníků navštívilo všech 20 stanovišť. V Prasklicích 
byl zajištěn doprovodný program - hudba v podání DJ. J. Dosoudila  
a Morkovčanky. Bylo zajištěno bohaté občerstvení a grilované speciality. 
Aktivním účastníkem byl i hejtman Zlínského kraje J. Čunek a europo-
slankyně MUDr. Olga Sehnalová.  Počasí nám přálo, byl to krásný slu-
nečný den a pro každého cyklistu to byl jistě nezapomenutelný zážitek.

Leona Foltýnová

Mikroregion Morkovsko 
děkuje všem sponzorům za podporu akce 

MIKROREGIONEM NA KOLE,
 která se konala v sobotu 

26. května 2018.

Zdá se to jako nedávno a přeci již je tomu 
20 let co se v  Morkovicích konají závody v  li-
dovém triatlonu, náš „Morkovské chlap“. Na 
trati závodu o distancích 0,2 km plavání, 20 km 
kolo a 5 km běh se za ta léta vystřídalo nespočet 
jak závodníků, tak lidí, kteří se přišli sportem 
pobavit či si poměřit síly se svými kamarády  
a přáteli. Jménem svým a všech pořadatelů Vás 
zvu na Morkovské koupaliště, kde se v sobotu  
14. července uskuteční jubilejní 20. ročník závodu.

Provozní doba denně od 10:00 do  19:00 hodin
V pondělí a středu večerní koupaliště koupání od 19:00 do 20:00 hodin
Ceník vstupného: děti do 3 let - zdarma, děti do 15 let - 25,- Kč, dospělí - 50,- Kč, ZTP, 
ZTP – P (dospělí)  - 25,- Kč, ZTP a ZTP – P (děti) + jeden dospělý  - ZDARMA.
Cena permanentky: dospělí - 500,-Kč, děti  350,- Kč, ZTP a ZTP – P  (dospělí)  - 350,- Kč.

Od 17:00 hodin jednotné vstupné 25,- Kč. Prodej permanentek na pokladně koupaliště.

Přijď si zavzpomínat na roky, kdy jsi se potýkal s nástrahami trati a to nejlépe tím 
způsobem, že si po plavání dáš do těla na kole, vylétneš oblíbený „Kleštěnec“ a po běhu 
na rozpáleném asfaltu proběhneš cílem a řekneš si „stále na to mám“. 

Jménem svým a všech pořadatelů Vás zvu na Morkovské koupaliště, kde se v sobo-
tu 14. července uskuteční jubilejní 20. ročník závodu. Přihlásit se lze na stránkách Bike 
triatlon Morkovice, či v den konání závodu na místě.

    Pavel Mich
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se sídlem v Morkovicích a pobočkami ve Zdounkách 
a Kroměříži nabízí:          
• Výuku ŘO skupiny B
• Kondiční jízdy
• Školení referentských vozidel
• Výuku první pomoci 

Značka: Individuální přístup, trpělivost, 
vstřícnost a spokojenost zákazníků.

Termín, místo konání a cenu školení je možné do-
mluvit předem. Jsem mobilní, flexibilní, technicky 
vybavená.

Učebna Morkovice
Sokolská 410 (Sokolovna)
Kontakt:  
mobil: 724 095 754, mail: info@autoskolatana.cz 
www.autoskolatana.cz

Autoškola 
„Táňa“                

ODVOZ A EKOLOGICKÁ 
LIKVIDACE

 AUTOVRAKŮ
Včetně vystavení dokladu o ekologické 

likvidaci Vašeho autovraku

NA MÍSTĚ

Tel.: 777 550 621, 608 749 219
Autovrakoviště Třebětice

Za kompletní nebo téměř kompletní 
autovrak vyplatíme

500 – 1500,- Kč

Kulturní komise města pořádá 
tradiční

ČERVENCOVOU  NOC  
S  OHŇOSTROJEM

v sobotu 7. července 2018
od 20.00 hodin v Sokolské zahradě 

v Morkovicích

K tanci a poslechu hraje skupina 
DIVOUSY

Vstupné 30 Kč

Městská knihovna v Morkovicích

DĚTSKÉ ODDĚLENÍ
ZMĚNA PŮJČOVNÍ DOBY

 O LETNÍCH PRÁZDNINÁCH

STŘEDA: 12 – 17 HODIN
ČTVRTEK: 8 – 12 HODIN
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Magický rok 2018 připomíná kulatá výročí řady významných historických událostí našeho národa. Přijďte si 
u nás v Morkovicích společně připomenout tato významná osmičková výročí a navštivte některou z připra-
vených akcí.

• součástí dne otevřených dveří ve škole bude i výstava ke vzniku Československa v roce 1918
•   žáci historického kroužku zpracují výstavní panely, které pak představí svým spolužákům a příchozím hostům
•  k jednotlivým panelům budou připraveny i pracovní listy, které si mohou návštěvníci vyplnit a zařadit je do 
   slosování o drobné ceny
•  na téma první republiky je připraveno divadelní představení
•  zpestřením bude krátká módní přehlídka prvorepublikového oblečení

Č

   
•  den otevřených dveří
•  výstava uniforem ze sbírky pana Františka Kotka
•  výstava historických materiálů Mgr. P. Horáka

Za příznivého počasí se bude promítat od 21.00 h
•  pátek 20. 7.  lm pro děti – Šmoulové, sobota 21. 7. –  lm pro dospělé Teorie tygra
•  pátek 27. 7.  lm pro děti – Příšerky pod hladinou,  sobota 28. 7. –  lm pro dospělé – Bezva ženská na krku
•  pátek 25. 8.  lm pro děti – Ovečka Shaun, sobota 26. 8.  lm pro dospělé – Tátova volha
Změna programu je vyhrazena

•  15.00 h  „Dílnička pro děti“
•  16.00 h  „Světýlkový pochod“
•  17.30 h  slavnostní ohňostroj s hudbou před budovou Agrodružstva 

•  14.00 h za doprovodu vojáků v historických uniformách z období 1. světové války, ceremoniál bude zakončen 
   slavnostní salvou

Na akci budou pořizovány zvukové a obrazové záznamy za účelem prezentace. 
Organizátor akce nezodpovídá za zvukové a obrazové záznamy pořízené jinými správci (třetími osobami).

 (ve spolupráci s dalšími spolky)
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 KOŠÍKÁŘSKÉ MUZEUM MORKOVICE.
23.6.2018 
8:00   - začátek tradičního řemeslného jarmarku před muzeem 
   - ukázky a prodej řemeslných i ručních prací
   - vzpomínka na Marii Tylovou (170 let od narození a 150 let od úmrtí)
10:00   - slavnostní zahájení programu „Košikářova ruka“
   - projevy starostů     
   - bohaté občerstvení, dětská dílnička, k poslechu hraje Morkovčanka
12:00  - závěr programu

DĚTSKÉ HŘIŠTĚ MORKOVICE.
22.6.2018  
19:00   - skupina Fleret se Zuzanou Šulákovou. Občerstvení zajištěno.

23.6.2018  
14:00 – 16:45 - vystoupení žáků MŠ, ZŠ, ZUŠ Morkovice
   - ukázka cvičení hasičské přípravky SDH Morkovice
   - cvičení ve stylu Zumby – morkovské ženy
   - vystoupení tanečních skupin: Styx Sokol Opava, Diamonds Morkovice, 
      M Dance Crew Kroměříž

Pro děti zdarma malování na obličej a nafukovací atrakce „Parník“.

 KONCERT A HODOVÁ ZÁBAVA.
23.6 2018      K tanci a poslechu bude hrát:
17:00 - 18:00  - dechová hudba Morkovčanka
20:00 - 02:00 - hudební skupina Classic
21:30 - 22:00  - skupina Fuerza del Fuego předvede Ohňovou show

Bohaté občerstvení zajišťuje SDH Morkovice.
Vstup na celé hody je bezplatný.

Za nepříznivého počasí se hodová zábava koná v Sokolovně v Morkovicích.

Na akci budou pořizovány zvukové a obrazové záznamy za účelem prezentace. 
Organizátor akce nezodpovídá za zvukové a obrazové záznamy pořízené jinými správci (třetími stranami). 
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